
 
 
 

Møteprotokoll 
Utval: Fylkestinget 

 
Møtestad: , Clarion Hotel Bergen Airport, Flesland 

 
Dato: 29.09.2020                       30.09.2020 

 
Tid: 11:50-18:00                      08.30-18:30 

 
 
29.09.2020 
 

Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Arve Helle Medlem A 
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A 
Karianne Alette Torvanger Medlem A 
Stian Jean Opedal Davies Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Torbjørn Vereide Medlem A 
Nina Bognøy Medlem A 
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A 
Linda M. Monsen Merkesdal Medlem A 
Per Jarle Valvatne Medlem A 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
Trym Helge Aafløy Medlem FNB 
Knut Inge Andersen Medlem FNB 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Hege Nygård Dale Medlem FNB 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Noralv Distad Medlem H 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Hanne Eva Husebø 
Kristensen 

Medlem H 

John Andre Kongsvik Medlem H 
June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H 

Jana Midelfart Hoff Medlem H 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H 
Karl Vågstøl Medlem H 
Lise-May Sæle Medlem H 
Gunnar Moland Medlem H 
Trude Brosvik Medlem KRF 
Tor André Ljosland Medlem KRF 
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF 
Natalia Antonia Golis Medlem MDG 
Mark Taylor Medlem MDG 
Pauline Tomren Medlem MDG 
Mona Høgli Medlem MDG 



Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP 
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R 
Terje Kollbotn Medlem R 
Jon Askeland Medlem SP 
Jenny Ellaug Følling Medlem SP 
Aleksander Øren Heen Medlem SP 
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP 
Hilde Horpen Medlem SP 
Alexander Fosse Andersen Medlem SP 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Mette Heidi Bergsvåg 
Ekrheim 

Medlem SP 

Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Lars Fjeldstad Medlem SP 
Marthe Hammer Medlem SV 
Åsmund Berthelsen Medlem SV 
Symphorien Pombe Medlem SV 
Marianne Sæhle Medlem SV 
Alfred Jens Bjørlo Medlem V 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Senea Sabanovic Medlem A 
Bjarte Vatnøy Medlem FRP 
Nils Haugland Medlem FNB 
Morten Klementsen Medlem FNB 

 
Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Katrine Helland Johannessen Senea Sabanovic A 
Tore Landmark Nils Haugland FNB 
Renate Møgster Klepsvik Bjarte Vatnøy FRP 
Geir Kjell Andersland Gunhild Berge Stang V 
Leif Bjarne Fjellro Morten Klementsen FNB 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Rune Haugsdal  Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør for økonomi og organisasjon 
Paal Fosdal Fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal  Fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal  Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 
Bertil Søfteland Leiar politisk sekretariat 
Petter Lem Gullestad Spesialrådgjevar/møtesekretær 

 
 
 
 
  



 
30.09.2020 
 

Følgjande faste medlemer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Arve Helle Medlem A 
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A 
Karianne Alette Torvanger Medlem A 
Stian Jean Opedal Davies Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Torbjørn Vereide Medlem A 
Nina Bognøy Medlem A 
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A 
Linda M. Monsen Merkesdal Medlem A 
Per Jarle Valvatne Medlem A 
Kjell Gitton Håland Medlem A 
Trym Helge Aafløy Medlem FNB 
Knut Inge Andersen Medlem FNB 
Odd Erik Lind Medlem FNB 
Hege Nygård Dale Medlem FNB 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Sigbjørn Framnes Medlem FRP 
Helge Stormoen Medlem FRP 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem FRP 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Noralv Distad Medlem H 
Svein Kolbein Halleraker Medlem H 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Hanne Eva Husebø 
Kristensen 

Medlem H 

John Andre Kongsvik Medlem H 
June Vibecke Knudtsen 
Indrevik 

Medlem H 

Jana Midelfart Hoff Medlem H 
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H 
Karl Vågstøl Medlem H 
Lise-May Sæle Medlem H 
Gunnar Moland Medlem H 
Trude Brosvik Medlem KRF 
Tor André Ljosland Medlem KRF 
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KRF 
Natalia Antonia Golis Medlem MDG 
Mark Taylor Medlem MDG 
Pauline Tomren Medlem MDG 
Mona Høgli Medlem MDG 
Øyvind Strømmen Medlem MDG 
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem PP 
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R 
Terje Kollbotn Medlem R 
Jon Askeland Medlem SP 
Jenny Ellaug Følling Medlem SP 
Aleksander Øren Heen Medlem SP 
Sigrid Brattabø Handegard Medlem SP 
Hilde Horpen Medlem SP 
Alexander Fosse Andersen Medlem SP 
Gunn Åmdal Mongstad Medlem SP 
Lars Fjeldstad Medlem SP 
Marthe Hammer Medlem SV 
Åsmund Berthelsen Medlem SV 



Symphorien Pombe Medlem SV 
Marianne Sæhle Medlem SV 
Alfred Jens Bjørlo Medlem V 

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Senea Sabanovic Medlem A 
Bjarte Vatnøy Medlem FRP 
Nils Haugland Medlem FNB 
Sigurd Erlend Reksnes Medlem SP 
Mette Heidi Bergsvåg 
Ekrheim 

Medlem SP 

Morten Klementsen Medlem FNB 
 

Følgjande varamedlemer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Katrine Helland Johannessen Senea Sabanovic A 
Tore Landmark Nils Haugland FNB 
Renate Møgster Klepsvik Bjarte Vatnøy FRP 
Geir Kjell Andersland Gunhild Berge Stang V 
Jostein Ljones Sigurd Erlend Reksnes SP 
Samson Hamre Mette Heidi Bergsvåg 

Ekrheim 
SP 

Leif Bjarne Fjellro Morten Klementsen FNB 
Iril Schau Johansen Jana Midelfart Hoff H               Frå kl. 13.00 
Roald Stigum Olsen Lise-May Sæle H               Kl. 13.30-15.00 
Gustav Bahus Frank Willy Pedersen Djuvik FRP          Frå kl 15.30 

 
Frå administrasjonen møtte: 

Rune Haugsdal  Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør for økonomi og organisasjon 
Paal Fosdal Fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal  Fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal  Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 
Bertil Søfteland Leiar politisk sekretariat 
Petter Lem Gullestad Spesialrådgjevar/møtesekretær 
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2019/157  

SI 23/20 Interpellasjon frå Distad (H) - Velkommen til Vestland - 
heile året 

2019/157  

SI 24/20 Interpellasjon frå Tomren (MDG) - Stans reklame i skulen! 2019/157  
SI 25/20 Spørsmål frå Berthelsen (SV) - om mineralråd og 

mineralnæring 
2019/157  

SI 26/20 Spørsmål tfrå Berthelsen (SV) - om vindkraft 2019/157  
SI 27/20 Spørsmål frå Hoff (H) - Digital undervisning for å redusere 

konsekvenser av fravær og smittevern 
2019/157  

SI 28/20 Spørsmål frå Syversen - R - Konsesjonsreglane for 
vindkraft er i hard vind 

2019/157  

  
Politiske saker 

  

PS 89/20 Tertialrapport pr. august 2020 - rekneskapsprognose 2020/60664  
PS 90/20 Finansrapport 2. tertial 2020 2020/50307  
PS 91/20 Vedtak av Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 - 

Regional planstrategi 
2020/1420  

PS 92/20 Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 2020/51083  
PS 93/20 Prosjektrekneskap - godkjenningsordning 2020/46484  
PS 94/20 Innbyggjarforslag om båtrute mellom Ågotnes og Bergen 2020/42341  
PS 95/20 Selskapskontroll av Skyttel AS - Revisjonsrapport 2020/44280  
PS 96/20 Godkjenning av prosjektrekneskap Årstad vidaregåande 

skule 
2020/48379  

PS 97/20 KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. To lånegarantiar 2020/57218  
PS 98/20 Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland 2020/44048  
PS 99/20 Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg til frivillige 

lag og organisasjonar 
2020/57429  

PS 100/20 Status for handlingsprogram 2019-2020 - dei to regionale 
kulturplanane i Vestland 

2020/57652  

PS 101/20 Alternative transportløysingar ved stengd veg 2020/48558  
PS 102/20 Sunnhordland lufthavn AS - søknad om driftsstøtte frå 2021 2020/47227  
PS 103/20 Moster 2024 AS - Endring av aksjonæravtale 2020/861  
PS 104/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-

2020 
2020/59045  

PS 105/20 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2019-2020 2020/59071  



PS 106/20 Miljøløftet, årsmelding 2019 2020/60678  
PS 107/20 Lokal forskrift om inntak og formidling 2020/12  
PS 108/20 Møteplan for folkevalde organ i 2021 2020/53201  
PS 109/20 Oppfølging av arbeidet med store statlege 

samferdselsprosjekt 
2020/960  

PS 110/20 Organisering av fagskulane 2020/36638  
PS 111/20 Reglement for folkevalde organ og delegering 2019/13  
PS 112/20 Nytt kommunevåpen Tysnes kommune 2020/59373  
PS 113/20 Vurdering av krav om tariffavtale ved fylkeskommunale 

innkjøp 
2020/49985  

PS 114/20 Endring av namn i selskapsavtalen for Grieghallen IKS 2020/51601  
PS 115/20 Tenestepensjon frå 2021 - tildeling av kontrakt 2020/38029 X 
PS 116/20 Sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund 2020/62095  
PS 117/20 Sal av Rubbestadnes vgs 2020/37437  
PS 118/20 Askøy vgs - nybygg/rehabilitering 2020/56043  
PS 119/20 Oppnemning av ny varamedlem til Verdsarvrådet for 

verdsarvstaden Bryggen 
2019/11  

PS 120/20 Val av skjønnsmedlemmer for Vestland fylkeskommune for 
perioden 2021-2024 

2020/45997  

PS 121/20 Val av rådsmedlem til Stiftinga Musea i Sogn og Fjordane 2019/11  
PS 122/20 Val til styre i stiftinga Singerheimen valperioden 2019-2023 2019/11  
PS 123/20 Kystpilegimsleia. Oppnemning av politiske representantar 

til styringsgrupper 
2020/36559  

PS 124/20 Suppleringsval til styret i Stiftinga Vestlandsforsking 2019/11  
PS 125/20 Val av medlem til yrkesopplæringsnemnda 2020/395  
PS 126/20 Val av varamedlem til hovudutval for samferdsel og 

mobilitet og klagenemnda 
2020/49803  

PS 127/20 Søknad om midlertidig fritak - Senea Sabanovic 2019/11  
PS 128/20 Søknad om midlertidig fritak - Tommy Mo Aarethun 2019/11  
PS 129/20 Val av eigarrepresentantar til prosjektstyret - samanslåing 

av fagskulane i Vestland fylkeskommune 
2020/36638  

PS 130/20 Val av midlertidig nestleiar i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering 

2019/11  

PS 131/20 Val av styremedlemer til Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival 

  

PS 132/20 Drosjetilbod i distrikta   
PS 133/20 Vestland fylke erklærer fattigdomskrise for 

minstepensjonistane 
  

PS 134/20 La oss gjere SSB-profetiane kraftig til skamme!   
PS 135/20 Velkommen til Vestland – heile året   
PS 136/20 Stans reklame i skulen!   

 
  



Godkjenningssaker 
 

GK 8/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Møteinnkallinga og saklista vart godkjend utan merknader. 
 
 
 

PS 88/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkestinget 09.06.2020 
 
Møteprotokoll frå møte i fylkestinget 09.06.2020 vart godkjend utan merknader. 
 
 
  



Referatsaker 
 

RS 18/20 Vigo IKS - årsmelding 2019 
 
RS 18/20 vart referert. 
 
 

RS 19/20 Årsmelding NDLA 
 
RS 19/20 vart referert. 
 
 

RS 20/20 Evaluering av ordninga med fylkesvise mobbeombod - løypemelding 
 
RS 20/20 vart referert. 
 
 

RS 21/20 Digitale politiske møter - evaluering av perioden mars-juni 2020 
 
RS 21/20 vart referert. 
 
 

RS 22/20 Høyring - "forslag til lov om midlertidig unntak fra kommuneloven og lov 
om interkommunale selskaper" 
 
RS 22/20 vart referert. 
 
 

RS 23/20 Oppfølging av vedtekne verbalforslag i PS 14/2019 Budsjett 
2020/økonomiplan 2020-2023 
 
RS 23/20 vart referert. 
 
 
  



Skriftlege spørsmål 
 

SI 19/20 Interpellasjon frå Hæggernes (PP) - Vestland fylke erklærer 
fattigdomskrise for minstepensjonistene 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Etter Lov om folkehelse skal fylkeskommunen fremje folkehelse innan dei oppgåver, og 
med dei verkemiddel fylkeskommunen har til rådvelde. Dei mest sentrale verkemidla er 
regional utvikling og planlegging, forvalting, tenesteyting og tiltak som kan møte 
folkehelseutfordringane i fylket.  
 
Helsedirektoratet har i rapporten Folkehelse og berekraftig samfunnsutvikling. 
Helsedirektoratets innspill til videreutvikling av folkehelsepolitikken (IS -2748) frå 2018 
gjeve tydeleg retning til folkehelsearbeidet, både på nasjonalt, regionalt og lokalt nivå. 
 
Eg siterer frå s. 30 i rapporten: «I det forrige kapitlet ble det beskrevet en utvikling innen 
sosial ulikhet i helse som er bekymringsfull og som ikke går riktig veg (…) Sosiale 
helseforskjeller – eller sosial ulikhet i helse – er et resultat av politiske valg og sosiale og 
økonomiske levekår i samfunnet. I Norge er det betydelige sosioøkonomiske forskjeller (…) 
De sosiale helseforskjellene er økende, og det er fortsatt en utfordring når det gjelder å 
utjevne helsegapet mellom grupper med høy og lav sosioøkonomisk status» (sitat slutt). 
Folkehelseoversikta for Vestland (2019-2023) syner at det er aukande sosioøkonomiske 
skilnadar også i vårt fylke, 
 
Ein berebjelke i folkehelsearbeidet er utjamning av sosial ulikskap. I Utviklingsplan for 
Vestland 2020-2024, s.29, kjem dette særleg godt fram: «Eit hovudprinsipp i berekraftmåla 
er at ingen skal utelatast. For å nå dette målet må vi ha spesielt fokus på sårbare grupper 
og sette inn eit breitt verkemiddelapparat på tvers av sektorar. Vestland skal ha eit spesielt 
fokus på sårbarheit, livsomstilling og utanforskap. Inkludering bør vere eit gjennomgåande 
perspektiv i all regional planlegging og verksemd» (sitat slutt). 
 
I folkehelseinstituttet sin statistikkbank går det fram at det i 2018 var 23 064 personar som 
bur i hushald med inntekt under 50 % av fylkeskommunal medianinntekt (EU50), og 40 
681 personar som bur i hushald med inntekt under 60% av fylkeskommunal medianinntekt 
(EU60) i Vestland. Fylkesordføraren er ikkje kjend med kor stor del av desse personane 
som er minstepensjonistar.  
 
Fylkesordføraren meiner ikkje det er greitt at innbyggjarar i fylket opplever stor økonomisk 
ulikskap, og at det er aukande sosioøkonomiske skilnader i Vestland. Vi må jobbe 
målretta, og med utgangspunkt i eit breitt verkemiddelapparat for prøve å redusere desse 
skilnadane.  
 
Det er likevel slik at fylkestinget ikkje har tradisjon for å gå inn i lønsoppgjer eller på andre 
måtar gjennom fastsetjing av ordningar, for grupper som ligg utanfor dei fylkeskommunen 
leverer tenester til. 

 
Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
Fylkestinget vedtok samrøystes å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka fekk saknummer 
PS 133/20. 
 
  



 

SI 20/20 Interpellasjon frå Andersen (FNB) - Ny E16 – no 
 

Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Eg vil starte med å sitere frå fylkestinget sitt NTP-vedtak knytt til Bergen-Voss og til E39. 
I punkt 2 i vedtaket er det m.a. sagt: 
 

«Fylkestinget meiner at liv og helse må prioriterast først, og at transportnettet vårt 
må vere trygt, framkomeleg og bidra til balansert utvikling i heile fylket……»  
 

Med dette vedtaket sette me rassikring og verdiskaping øvst, og understreka behovet for 
eit effektivt og trygt transportsystem.  
 
Vestland er og eit fylke med store behov innan samferdsel og prioriterte m.a. følgjande 
investeringar i store prosjekt, slik det går fram av pkt. 7 i NTP-vedtaket:  
 

«a) Av omsyn til stor rasfare og mange ulukker er Vestland fylkesting si 
hovudprioritering rassikring av E16 og Vossebana mellom Bergen og Voss, og 
Vestland fylkesting held fast på tidlegare vedtak om utbygging etter K5-alternativet 
for ny E16 og Vossebana. Det må startast vidare planlegging av strekninga 
Stanghelle-Voss for å legge til rette for samanhengande utbygging på strekninga 
Bergen-Voss. Reisetida på Bergensbana må kome ned mot 4 timar mellom 
Bergen og Oslo.  
 
b) E39 er den mest sentrale transportkorridoren for heile Vestlandet og må 
prioriterast som hovudferdselsåre med tilstrekkeleg standard for å binde 
landsdelen saman, og for å styrke sambandet med Europa. Det må utarbeidast ein 
samla plan for utbygging av denne ferdselsåra. Fylkestinget opprettheld visjonen 
om ein ferjefri E39.» 
 

Det er vidare vist til ein rekkje ulike prosjekt langsetter E39 som er viktige å realisere.  
Det går altså fram at fylkestinget sin hovudprioritering er knytt til strekninga Bergen- Voss 
og utbygging etter K5-alternativet. Dette er det viktigaste prosjektet slik fleirtalet i 
fylkestinget har sett det. Eg meiner at fylkestinget har ein klår prioritering der vi har peikt 
på at K5 er det viktigaste riksveg-prosjektet for Vestland.  
 
Samstundes har fylkestinget vist til langt høgare ambisjonar for Vestland enn berre K5. Og 
at det må vere ein regional balanse i tiltaka, altså at det blir lagt til rette for utvikling i heile 
fylket. Då har fylkestinget peikt på at korridoren E39 gjennom fylket er viktigast. 
Fylkestinget har heile vegen vore klår på at ferjefri E39 ikkje berre dreier seg om dei store 
fjordkryssingane, men ikkje minst også om å sikre ein tilstrekkeleg god standard gjennom 
fylket, med fokus på trafikktryggleik, sikker framkome og ikkje minst rassikring. 
Fylkestinget viser til mange strekningar langsetter E39 som må finne ei løysing.  
 
Så er det viktig for meg å seie at fylket også har ei rekkje andre behov knytt både til 
fjellovergangar og til framkome. Her er liv, helse og tryggheit for å kome fram dei viktigaste 
prioriteringskriteriene. Eg meiner, og fleirtalet i fylkestinget har meint at dette må kome på 
plass føre dei store fjordkryssingane.  
 
Eg registrerer at samferdselsministeren opnar for porteføljestyring av prosjekt. Eg kan vere 
samd i at dette kan vere eit godt verktøy. Men då må ikkje berre reint samfunnsøkonomisk 
lønsemd telle. Det må leggjast vekt på liv og helse og tryggleik på vegane. 
 
Likevel, fylkestinget gav NTP-uttale i mai og det er dette vedtaket som gjeld. No ligg det 
politiske arbeidet i å jobbe for vedtaket. 

 
 
 
Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
31 medlemer (H, Frp, Sp, Krf) røysta i mot å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka vart difor 
ikkje sett på saklista som vedtakssak. 
 



 

SI 21/20 Interpellasjon frå Kolbotn (R) - La oss gjere SSB-profetiane kraftig til 
skamme! 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Lik andre deler av landet har Vestland ei ujamn folketalsutvikling, med sentralisering mot 
nokre kommunar og større stader. For mange av industristadane er fylkesordføraren einig i 
at situasjonen er alvorleg. 
 
Interpellasjonen viser at statistikkmakarane fortener skryt i form av at dei får i gang ein 
debatt. Den stille sentraliseringa er den verste. Det at me berre aksepterer utviklinga utan 
å ta grep.  
Fylkesordføraren er grunnleggjande usamd i vurderinga frå Distriktssenteret, som svar på 
ei utvikling over tid i mange distriktskommunar med folketalsnedgang, fødselsunderskot og 
for få unge i høve eldre.  
 
Difor viser eg til talen min til fylkestinget, og at me må definera rolla vår først og fremst som 
ein medspelar til vekst og utvikling saman med kommunane. Det er kommunane sjølve 
som best kan ta grep for å utvikle arbeidsplassar, lokale kultur- og idrettsaktivitetar, samt 
frivillig arbeid. La oss kjempa for Odda og Ullensvang slik. 
 
Noko av formålet med strategisk planlegging og politikk er å forsøke å endre trendar, og 
klarer vi det, vil framskrivingane ta feil. Det er viss vi ikkje gjer noko, at vi risikerer at 
prognosane slår til. Så er det ei utfordring at når prognosemakarane kjem til ulike tal, så 
skuldast det at dei ser på ulike trendar. Kva trend skal vi då snu? 

 
Effektivisering og robotisering medfører behov for færre arbeidstakarar, men er også ein 
føresetnad for å klare seg i ein internasjonal marknad. Dersom ein skal kunne halde oppe 
talet på arbeidstakarar må det skapast nye arbeidsplassar, men, dei aktuelle kommunane 
må også ha ein attraktivitet som gjer at folk vel å bu der. Fylkeskommunen har ordningar 
for støtte og rådgjeving som kommunane kan dra veksel på, men det er viktig at den 
einskilde kommune sjølv tek tak og greier å engasjere næringsliv og innbyggjarar. 
 
Fylkesordføraren ønskjer å arbeide aktivt saman med kommunane for å motverke at dei 
dystre framskrivingane slår til. Utviklingsplanen for Vestland, som skal vedtakast i 
fylkestinget i dag, skal hjelpe oss til å få ein felles kurs for arbeidet. Vi vil arbeide for ei 
samfunnsutvikling som styrkar grunnlaget for vekst og gode kvardagsliv i heile Vestland. 
Eit av hovudmåla i planen er at vi skal vere eit leiande verdiskapingsfylke, og nasjonal 
pådrivar for eit regionalisert og desentralisert Noreg. Vi skal nytte våre naturgjevne 
føresetnader og sterke teknologi- og kompetansemiljø til å vidareutvikle eit variert 
næringsliv med fleire arbeidsplassar og god omstillingsevne. Arbeidet med Regional plan 
for innovasjon og næringsutvikling er òg under utarbeiding. Planen skal formulere mål og 
strategiar for innovasjon og næringsutvikling i heile Vestland, og bidra til auka 
omstillingsevne og det «grøne skiftet» i næringslivet. Eg vonar difor at målretta strategisk 
arbeid i kommunane, og at vår målretta innsats saman med kommunane gir resultat. 
 

Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
Fylkestinget vedtok samrøystes å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka fekk saknummer 
PS 134/20. 
  



SI 22/20 Interpellasjon frå Hammer (SV) - Jernbanen må vere underlagt nasjonal 
folkevalgt kontroll 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Samferdselsdepartementet har sendt på høyring forslag til forskrifter som del av 
arbeidet med å førebu gjennomføringa av EU sin fjerde jernbanepakke i norsk rett: 
 

- Ny jernbaneforskrift 
- Ny forskrift om sikkerheit og tekniske forhold ved jernbanen 
- Endringar i forskrift om gjennomføring av kollektivtransportforordningen 

 
Dette er forskrifter som Noreg, som ein del av EØS-avtalen, er plikta til å ta inn i norsk 
lovgjeving.  
 
Administrasjonen har vurdert om det er noko i forslaga som vil få særleg innverknad på det 
fylkeskommunale driftsansvaret, og har ikkje funne det. Dette er bakgrunnen for at det 
ikkje er lagt fram sak om denne høyringa.  
 
Fylkesordføraren registrerar at spørsmåla som er retta til han også er formulerte som 
vedtakspunkt. Fylkesordføraren vil difor syna til at det er opp til fylkestinget å ta stilling til 
forslaget til vedtak. 

 
Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
23 medlemer (H, Frp, Krf og V) røysta i mot å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka vart 
difor ikkje sett på saklista som vedtakssak. 
 
Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R og SV fram slik felles protokollmerknad: 

«I debatten under interpellasjonar i fylkestinget, om jernbanepakke 4, kom det fram at Vestland 
Fylkesting ikkje har handsama høyring om ny forskrift for jernbane, som hadde svarfrist 
25.09.2020. Dette meiner vi er eit demokratisk problem. For å sikre at det nasjonale 
høyringsinstituttet vert ivareteke med så brei politisk og distrikts messig forankring som mogleg, vil 
opp mode om at administrasjonen tar ein gjennomgang på rutinar for handsaming av høyringssvar 
frå fylkestinget i Vestland.» 

 

SI 23/20 Interpellasjon frå Distad (H) - Velkommen til Vestland - heile året 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 
Nettkampanjen i sommar kom til på initiativ frå Grete Karin Berg i NHO, som del av 
trepartsamarbeidet vårt. Dette var moro, og er stolt og takksam overfor samtlege kommunar, som 
stilte opp. Me spelte på lag, og spelte kvarandre gode. 
 
Vestland fylke omfattar no fleire av dei mest attraktive og best utvikla reiselivsprodukta i Noreg. Ei 
rekkje av dei sterkaste merkevarene innafor reiseliv er å finne i vår region, frå fjordar til bygder, fjell 
og isbrear, vakre bygder og storbyen Bergen. 
 
Digital marknadsføring i reiselivet har ei særleg fokus på gjentatte interaksjonar med besøkande til 
dei digitale flatene, slik at ein kan leie gjesten frå inspirasjon til planlegging og vidare til bestilling. Å 
gjennomføre ein Facebook-kampanje kan være ein god måte å auke talet på følgjarar til sida, men 
skal ein sikre konversjon til sal er det nødvendig med ei tettare oppfølging av kunden. 
 
Vestland fylkeskommune er største eigar i Fjord Norge AS, der vi har styreverv og tildeler NOK 6 
000 000 i årleg støtte. Fjord Norge AS har hatt internasjonal marknadsføring som hovudfokus, men 
har på bakgrunn av reisesituasjonen hatt nasjonalt fokus frå 2020. Destinasjonsselskapa i 
Vestland og Fjord Norge AS har alle websider, Facebook-profilar og nærvær i andre sosiale 
media. 
 Alle desse har marknadsføring som viktigaste arbeidsoppgåve, og synleggjer eigne regionar 
gjennom sine digitale flatar.  Kundeoppfølging er sentralt for å sikre at eksponering blir konvertert 
til sal. Heilårssatsing er vesentleg for alle desse og tilbod som dekkjer heile året er profilert.  



Selskapa har marknadsføring av reiseliv som spesialfelt og arbeider kontinuerleg for å halde seg 
oppdatert på den mest effektive og treffsikre måten å marknadsføre regionen på, i tråd med lokalt 
forankra strategiar.  Til dømes er det i perioden 12. mars – 23. september vist videoar frå Visit 
Bergen på Facebook i totalt 20 000 timar. Fjord Norge AS har i same periode hatt ei dagleg 
rekkevidde via Facebook på 53 700 til den norske marknaden.  
 
Destinasjonsselskapa i Vestland representerer til saman 1250 medlemsbedrifter, og 
marknadsfører deira produkt direkte. I mange tilfelle tilbyr destinasjonsselskapa sal av desse 
bedriftene sine produkt gjennom eigne flatar. Å halde denne informasjonen oppdatert er eit stort og 
krevjande stykke arbeide. Dei åtte destinasjonsselskapa i Vestland får midlar frå Vestland 
fylkeskommune, både partnarskapsmidlar frå fylkesbudsjettet og ekstra midlar til aktivitetar i 
korona-tider. 
 
Vi kan slå fast følgjande: 
 

1. Den mest effektive måten å drive marknadsføring og sal av reiselivstilboda og 
reisemåla i Vestland er gjennom destinasjonsselskapa og Fjord Norge AS.  
2. Destinasjonsselskapa i fylket har allereie oversikt over dei aller fleste tilboda i sine 
regionar, og er i kontinuerleg dialog med tilbydarane. 

 
Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
Fylkestinget vedtok samrøystes å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka fekk saknummer 
PS 135/20. 
 
 

SI 24/20 Interpellasjon frå Tomren (MDG) - Stans reklame i skulen! 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 
1. Kva læremiddel som skal brukast ved den einskilde skule eller av den einskilde lærar, vart 

prinsipielt opna mykje opp ved at den offisielle godkjenningsordninga vart teken bort i juni 
2000. Regjeringa la særleg to forhold til grunn. For det første vart det politisk prioritert å auke 
innverknaden til foreldre og elevar på val og bruk av lærebøker i skulen. Vidare la 
departementet vekt på at læreplanen skulle vere det viktigaste politiske styringsverktøyet for 
innhaldet i skulen. Det læremateriellet som elevane brukar, vil difor variere mykje frå fag til fag 
og frå skule til skule. I samfunnsfag vil det til dømes vere naturleg å bruke materiell utarbeidd 
både av politiske organisasjonar og interesseorganisasjonar, men slikt materiell vil alltid ha 
karakter av supplerande læretilfang. Dette vil ikkje vere like aktuelt i andre fag. Skulane er 
elles ved mange høve oppmoda om å invitere inn organisasjonar og enkeltpersonar som kan 
nyttast som ein ressurs i undervisninga. I samband med den nye læreplanen LK20 har 
Utdanningsdirektoratet laga ei rettleiing for å kunne vurdere kva som er gode læremiddel, 
førebels i faga engelsk, norsk og matematikk. Ut over dette eksisterer det ikkje nasjonale eller 
lokale retningsliner for val av lærestoff, men det er ein føresetnad at det ikkje blir brukt 
læremiddel som bryt med norsk lov. Fylkeskommunen fører ikkje kontroll med kva læretilfang 
som vert nytta ved skulane våre, men det er ikkje urimeleg å rekne med at også materiell som 
er utarbeidd av, eller er sponsa av, interesseorganisasjonar eller politiske parti, vert brukt i 
skulane. 
 

2. Fylkeskommunen har ikkje reglar for produktreklame eller fremjing av politiske eller religiøse 
synspunkt. Politiske markeringar er velkomne ved skulane våre, og dei politiske 
ungdomsorganisasjonane er flinke til å minne oss om uheldig avgrensing av slik ytringsfridom. 
Men skulane skal ikkje vere ein marknad for sal av produkt eller tenester. Det er rektor sitt 
ansvar å vurdere kva som har slik karakter. Det er særleg i samband med russefeiringa dette 
har vore løfta som problemstilling. Fylkeskommunen har ved fleire høve vist til nasjonale 
styringssignal, og vi formidlar konsekvent den haldninga at russefeiringa ikkje har noko med 
verksemda ved skulane å gjere. Det betyr at sal eller promotering av produkt og tenester knytt 
til russefeiringa, ikkje er velkomne på skulane våre. 

 

3. Fylkesordføraren er ikkje kjend med at det er skular i Vestland som har eigne reglar for 
produktreklame og tydeleggjering av politiske og/eller økonomiske interesser ved besøk av 
interesseorganisasjonar? Viser elles til punkt 2, der det går fram at ulike organisasjonar er 
velkomne til å presentere seg ved skulane våre. 

 



4. Det er ikkje forbode å bruke skulane sitt namn i promotering av produkta til private selskap på 
sosiale media, til dømes på ei facebook-gruppe. Det er ikkje patent på skulenamn i offentlege 
skular. Men markedsføringsloven § 2 legg til grunn at 

«Markedsføring må ikke stride mot god markedsføringsskikk. Ved vurderingen legges det 
vekt på om markedsføringen krenker allmenne etikk- og moraloppfatninger, eller om det 
tas i bruk støtende virkemidler» 
 

Markedsføringsloven § 19 presiserer vidare at 
«Når en handelspraksis rettes mot barn, eller for øvrig kan ses eller høres av barn, skal det 
vises særlig aktsomhet overfor barns påvirkelighet, manglende erfaring og naturlige 
godtroenhet. 
 

Det at ein kommersiell aktør bruker skulen sitt namn, kan villeie elevane til å tru at skulen har 
eit samarbeid med den kommersielle aktøren. Då dette gjeld elevar på vidaregåande skule, vil 
elevane vere unge og fleire av dei under 18 år. Dette er altså ei sårbar gruppe, og det vert stilt 
enda strengare krav til aktørane som marknadsfører sine produkt mot denne gruppa. Det å bruke 
skulen sitt namn i promotering av sine eigne produkt på sosiale media utan at dette er avklart med 
skulen på førehand, vil ikkje vere god marknadsføringsskikk. 
 
Dersom fylkeskommunen oppdagar at skulane sitt namn blir brukt i promotering av produkta til 
private selskap på sosiale media, bør desse aktørane bli kontakta og bedt om å fjerne skulenamnet 
i marknadsføringa si. 
 
Avrøysting om interpellasjonen skal på saklista som vedtakssak 
Fylkestinget vedtok mot ei røyst (Sp) å setje saka på saklista som vedtakssak. Saka fekk 
saknummer PS 136/20. 
 
 

SI 25/20 Spørsmål frå Hoff (H) - Digital undervisning for å redusere konsekvenser 
av fravær og smittevern 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

1.) Korleis fungerer den digitale undervisninga idag og kva er status etter våren 2020? 
 
Til vanleg er det stor forskjell mellom og innad på skular i høve til kor mykje digital 
undervisning det er. Det har vore mykje opp til lærarar sjølve kor mykje dei vil ta i bruk 
læringsplattforma Itslearning, skytenester som G Suite eller O365/Teams og digitale 
læringsressursar. På skular der det finst ei skuleleiing som er medviten nye arbeidsmåtar 
og reiskap skjer dette i mykje høgare grad enn elles.  
 
Når samtlege lærarar og elevar måtte drive med læring på nett i mars-juni var resultatet 
overraskande bra. Det har mykje å gjere med det arbeidet som frå før av har blitt gjort for å 
kunne drive med læring ved hjelp av IKT i VLFK.  Frå resultat av undersøkingar kunne vi 
imidlertid lese at vi må arbeide meir med felles planlegging på skulane (t.d. for ei veke), 
meir variert læringsarbeid og motivasjonen til elevane når vi driv med nettbasert læring. 
 
Utover hausten 2020 har mange lærarar gått tilbake til gamle undervisningsmåtar. Det har 
også blitt sagt frå sentralt hald at elevane skal få så mykje vanleg undervisning på sin 
skule som mogleg, og dette har då blitt tolka mykje som tradisjonell klassromsundervisning 
- ofte med redusert bruk av digitale reiskap. Då vert vegen lengre til å kombinere 
læringsarbeidet på skulen med “heimeundervisning” for t.d. elevar i karantene.  
 
2.) Finns det ein plan for få på plass digitale undervisningsplattformer som eit godt 
alternativ i framtidas undervisning? Vi veit det mest sannsynleg vil komme liknande 
pandemiar i fremtida. 
 
Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse har tilrettelagt for at skulane skal kunne bruke 
Itslearning som læringsplattform. I tillegg har vi tilrettelagt for bruk av skytenester som 
O365 og G Suite for Education. Desse skytenestene er gode på samhandling og deling, og 
er integrert inn i Itslearning. I tillegg bruker skulane mange digitale læremiddel som 
elevane har tilgang til både på skulen og heimefrå. Vestland fylkeskommune er med på 



UDIR si satsing kalla “Den teknologiske skulesekken” der både kompetansebygging og 
bruk av digitale læringsressursar vert vektlagt.  
 
3.) Som skissert, finns det løysningar for å kompensere for fravær grunna 
smittevernsomsyn- som ivaretek elevane si læring. Vil fylkesordførar ta initiativ til at dette 
vert gjennomført på alle skular i fylket i løpet av hausten, og sjå til at det vert sett av 
nødvendige ressursar som må til?  
 
Utover det fylkesdirektøren gjer for å endre læringspraksis på skulane, innfører vi også 
felles rutinar for streaming av læringsarbeid frå skulen. Avdelinga har kontakt med 
Datatilsynet og personvernombod i Vestland fylkeskommune  for å ivareta personvern 
både for elevar og tilsette og datatryggleik til desse.  
 
Alle skular/lærarar vil få opplæring i bruk av streaming i læringssituasjonar, slik at dei kan 
inkludere elevar heime i læringa som skjer på skulen i sanntid.  
 
Læringa til elevar, som er heime grunna korona, vil gjennom dette arbeidet bli ivareteke på 
ein god og forsvarleg måte. 

 
 

SI 26/20 Spørsmål frå Berthelsen (SV) - om vindkraft 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Spørsmål: 
Kva har fylkeskommunen gjort for å følgje opp vedtaket i fylkestinget den 10.juni? 
 
Svar: 
Fylkeskommunen er ein av dei viktigaste høyringspartane i energisaker der NVE/OED er 
dei som gjer vedtak etter energilovgivinga. Erfaringsmessig legg NVE normalt stor vekt på 
fylkeskommunane sin uttale. Fylkeskommunen vil gje politisk uttale når søknader om 
vindkraft er på høyring. Fylkestinget sitt vedtak frå juni er ei viktig føring til 
administrasjonen når fylkesrådmannen lagar framlegg til uttale. 
 
Spørsmål: 
I fleire av utbyggingane er selskap der fylkeskommunen har eigarinteresser involvert. Kva 
er gjort, og kva vil fylkeskommunen eventuelt gjere i desse selskapa, til dømes Sogn og 
Fjordane Energi for å følgje opp vedtaket i fylkestinget den 10.juni? 
 
Svar: 
Vestland fylkeskommune har berre indirekte eigarskap i selskap som SFE, der me eig ein 
del av eit selskap som eig ein del av SFE. Fylkeskommunen kan ha representantar i styret 
i slike selskap, men det er ikkje vanleg at fylkestinget instruerer desse.   
 
Spørsmål: 
Kva vil fylkeskommunen gjere for å få stoppa planane som ligg føre for utbygging i 
kommunane Alver, Masfjorden, Modalen, Høyanger og Gulen? Her er det planar for 
utbygging av fleire hundre vindturbinar i område der fylkestinget har sagt at ein ikkje vil ha 
utbygging av vindkraft. Og utbyggingane vil vere i strid med kommunestyrevedtak. 
 
Svar: 
Per dags dato har ikkje VLFK fått nokon nye søknadar om vindkraftutbygging i 
kommunane Alver, Masfjorden, Modalen, Høyanger eller Gulen på 
høyring.  Fylkesrådmannen vil legge fram sak om det skulle komme ein slik søknad på 
høyring. Regjeringa la i juni fram stortingsmeldinga om Vindkraft på land – Endringar i 
konsesjonsbehandlinga (Meld. St. 28 (2019-2020)). Regjeringa vil stramme inn 
behandlinga av vindkraftkonsesjonar og styrke den lokale og regionale forankringa.  I 
påvente av nye reglar har regjeringa pausa handsaming av nye konsesjonar. 
 
Det er  avgjerande at eventuell ny vindkraft har lokal forankring og dette vil vere viktig 
premiss også for fylkeskommunen sine fråsegn om vindkraft. 

 
 



SI 27/20 Spørsmål frå Berthelsen (SV) - om mineralråd og mineralnæring 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

I svaret på interpellasjonen frå Berthelsen i desember 2019, er det rett at eg opplyste om 
at administrasjonen kunne fremje ei sak i løpet av første halvår 2020, om korleis 
fylkeskommunen kan arbeide med mineralressursar og mineralnæring som saksfelt. 
Svaret mitt der må sjåast på bakgrunn av framlegget til vedtak i interpellasjonen, der det 
står: «Vestland fylkeskommune ber om å få ei sak om mineralutvinning i Vestland, om å 
opprette mineralråd, og særleg om dei konkrete planane for mineralutvinning i 
Engebøfjellet i Vevring i Sunnfjord kommune.» Framlegget vart ikkje realitetsbehandla. Det 
vart altså ikkje bedt om ei slik sak i første halvår.  
 
I interpellasjonen er det også vist til svaret frå fylkesordføraren på interpellasjonen frå 
Berthelsen på fylkestinget i mars 2020 - om opprettinga av mineralråd er i strid med 
kommunelova. Det er rett at fylkesordføraren der svarte at det var til utarbeiding ei sak i 
løpet av 2020, som mellom anna vil vurdere mineralrådet sin funksjon og organisering. 
Fylkesordføraren får opplyst frå administrasjonen at det framleis er tenkt utarbeiding av 
saka i løpet av året.  
 
Når det gjeld korleis fylkeskommunen kan arbeide med mineralressursar og mineralnæring 
som saksfelt framover, så ser fylkesordføraren at Mineralrådet Vestland har kome med 
høyringsuttale til Utviklingsplan for Vestland 2020–2024 – Regional planstrategi, (som skal 
vedtakast seinare på dette møtet). Der føreslår rådet å utarbeide ein eigen Regional plan 
for mineral og massehandtering. Fylkesordføraren har elles fått opplyst at Mineralrådet 
ønskjer å presentere seg for fylkespolitisk utval no i haust.   

 

SI 28/20 Spørsmål frå Syversen (R) - Konsesjonsreglane for vindkraft er i hard 
vind 
 
Fylkesordførar gir slikt svar: 
 

Det var fyrst gjeve konsesjon av NVE til bygging og drift av eit vindkraftverk med samla 
effekt på inntil 21 MW med nettilknyting og tilhøyrande infrastruktur 17. desember 2013. 
Dette vedtaket vart påklaga, men seinare stadfesta av Olje- og energidepartementet 
(OED) i 12. juni 2015. Okla vindkraftverk er eit vindkraftverk forventa produksjon på 71,4 
GWh. Lokalt er det delte meiningar om kraftverket. 
 
Selje kommune var positive til vindkraftverket med vilkår om at det vart set krav til ulike 
avbøtande tiltak. Sogn og Fjordane fylkeskommune frårådde NVE å gje konsesjon i 
opprinneleg søknad, men klaga ikkje på vedtaket. Fylkeskommunen meinte m.a. at 
konsekvensutreiingane ikkje var tilstrekkeleg utgreidd. 
 
Seinare har detaljplan og miljø,- transport- og anleggsplan vorte godkjend av NVE, 
16.11.2017. Selje kommune hadde ikkje merknadar til planane då.  
 
24. juni 2019 godkjende NVE planendring for Okla vindkraftverk. Dette gjekk ut på å 
byggja fem turbinar i staden for seks, og å endra høgda på dei til 148,5 m frå 141 og 151 
m. I tillegg vart turbinposisjonane justert. Den interne vegtraseen vart òg noko justert og 
redusert i dei nye planane. Vedtaket til NVE vart påklaga, men seinare stadfesta av OED, 
20. mars 2020. 
 
Slik saka står i dag er det gjeve byggjeløyve til vindkraftverket i tråd med konsesjon som er 
stadfesta av OED i 2015. Etter dette har ikkje sjølve konsesjonen vore på høyring, men 
stått fast. I dag har ikkje fylkeskommunen noko formell rolle her sidan høyringane tilknytt 
Okla vindkraftverk er avslutta. 

 

 



Politiske saker 
 

PS 89/20 Tertialrapport pr. august 2020 – rekneskapsprognose 
 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 

 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

  
 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
  
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 



 
Rita Tonning (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
Hovudutval, for kultur, idrett og integrering tek saka til vitande.» 

 
Avrøysting 
Tonning sitt forslag fekk 3 røyster (Frp, Pp, R) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (FNB, Frp, 
R) 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

  
 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  



    350 431 350 431 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:  
  

«Alternativ:  
  
Tertialrapport pr. august 2020 - reknskapsprognose, tas til vitande.»  

  
Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, Frp, FNB, H) og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet.  
Syversen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall.  
  
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1.Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering  
  
2.Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet  
  
     kr 1 000  

  Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen  31 361  

  Bømlopakken  50 000  

  Tunellrehabilitering  -11 900  

  Austevollbrua  300  

  Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd  48 000  

  Snøggbåtkai Ranavik  3 000  

  Storeskaret – Arefjordpollen   1 375  

  Tibbene / Trengereid i Øygarden  661  

  Planlegging  2 400  

  Sum vegar  125 197  

      

  Førde vgs  15 000  

  Askøy vgs  -45 000  

  Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg  -10 000  

  Fylkeshus  -25 000  

  Sogndal vgs  -6 000  

  Nytt opplæringsfartøy  -100 000  

  Tannklinikk Sogndal  -11 000  

  Sum bygg  -182 000  

      

  Sum investeringar  -56 803  

      

  Finansiering:    

  Bompengar  42 716  

  Mva komp.  -17 400  

  Lån  -82 119  

  Sum finansiering  -56 803  



  
3.Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet  
  

  Budsjettendring    kr 1 000  

Løyvingsnivå  Tekst  
Meirutg./ 
Mindreinnt.  

Meirinnt./ 
mindreutg.  

1  Rammetilskot    347 931  

7  Reserve (Lønsavsetjing)  77 517    

22  Forskning, kompetanse, internasj.  1 187    

31  Opplæring i bedrift  21 427    

51  Billettinntekter kollektiv  247 800    

60  Veg - drift og vedlikehald    2 500  

63  Andre tiltak - infrastruktur og veg  2 500    

      350 431  350 431  
  
 
 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 



 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

  
 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 
 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 
Mindreinnt. 

Meirinnt./ 
mindreutg. 

1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  
22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  
    350 431 350 431 

 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 



 Sum finansiering -56 803 
  
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 

 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og integrering til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 



 
 Budsjettendring  kr 1 000 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
  
   kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 361 
 Bømlopakken 50 000 
 Tunellrehabilitering -11 900 
 Austevollbrua 300 
 Ferjekaiar Jondal/Tørvikbygd 48 000 
 Snøggbåtkai Ranavik 3 000 
 Storeskaret – Arefjordpollen  1 375 
 Tibbene / Trengereid i Øygarden 661 
 Planlegging 2 400 
 Sum vegar 125 197 
 

 
 

 Førde vgs 15 000 
 Askøy vgs -45 000 
 Mo og Øyrane vgs - verkstadbygg -10 000 
 Fylkeshus -25 000 
 Sogndal vgs -6 000 
 Nytt opplæringsfartøy -100 000 
 Tannklinikk Sogndal -11 000 
 Sum bygg -182 000 
 

 
 

 Sum investeringar -56 803 
 

 
 

 Finansiering:  
 Bompengar 42 716 
 Mva komp. -17 400 
 Lån -82 119 
 Sum finansiering -56 803 

 
3. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
 

 Budsjettendring  kr 1 000 



Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg./ 

Mindreinnt. 
Meirinnt./ 

mindreutg. 
1 Rammetilskot  347 931 
7 Reserve (Lønsavsetjing) 77 517  

22 Forskning, kompetanse, internasj. 1 187  
31 Opplæring i bedrift 21 427  
51 Billettinntekter kollektiv 247 800  
60 Veg - drift og vedlikehald  2 500 
63 Andre tiltak - infrastruktur og veg 2 500  

    350 431 350 431 
 
 

PS 90/20 Finansrapport 2. tertial 2020 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2020 til orientering. 
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2020 til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2020 til orientering. 
 
 
  



PS 91/20 Vedtak av Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 - Regional planstrategi 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar som 
kjem fram i saka.  
 
2. Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å gjere tekstlege endringar i tråd med rammene i 
denne saka. Dette skal skje i samråd med fylkesordførar.  
 
3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeide eigen sak til Fylkesutvalet om vidare 
oppfølging av Utviklingsplanen. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Natalia Golis (MDG) sette på vegner av MDG, A, Sp, SV, KrF og V fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Mål 2 Klima og Miljø som premiss for samfunnsutvikling: 
2.1 Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og nullutslepp innan 2030.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Golis sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp, 1FNB). 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget i Vestland vedtek Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar 
som kjem fram i saka, og slikt tillegg: 

a. 2.1 Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og nullutslepp innan 2030. 
 

2. Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å gjere tekstlege endringar i tråd med 
rammene i denne saka. Dette skal skje i samråd med fylkesordførar.  
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeide eigen sak til fylkesutvalet om vidare 
oppfølging av Utviklingsplanen. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Helge Stormoen (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 1: 
 
Fylkestinget vedtek utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar som 
fremkommer i saka.» 

 
Avrøysting 
 
Stormoen sitt forslag fekk 7 røyster (Frp og PP) og fall. 
Innstillinga punkt 1 vart vedteke mot 7 røyster (Frp og PP). 
Innstillinga punkt 2 og 3 vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek Utviklingsplan for Vestland 2020-2024 med dei endringar som 

kjem fram i saka, og slikt tillegg: 
a. 2.1 Vestland skal vere ein pådrivar for klimaomstilling og nullutslepp innan 2030. 

 
2. Fylkestinget gir fylkesrådmannen fullmakt til å gjere tekstlege endringar i tråd med rammene i 

denne saka. Dette skal skje i samråd med fylkesordførar.  
 



3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å utarbeide eigen sak til fylkesutvalet om vidare 
oppfølging av Utviklingsplanen. 

 
 

PS 92/20 Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 

 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 
 

 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SV, SP og Krf fram slikt tilleggsforslag: 
 

«Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede 
moglegheita for internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til 
prosjekt som er relevante for fylkeskommunen.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  



4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt  samarbeid. 
 

5. Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede moglegheita for 
internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til prosjekt som er relevante for 
fylkeskommunen. 

 
 
 
 
Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  16.09.2020 
 
Mark Taylor (MDG)  sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, V, KrF fram slikt forslag: 
  

«Tillegg: 
 
Nytt tilleggspunkt til avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å:» 
- Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet. » 

 
Karl Vågstøl (H) sette fram slikt forslag: 
 
 «Tillegg: 
 

EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er 
derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 
2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen 
opnar for. » 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Taylor sitt forslag fekk 12 røyster mot 3 røyster ( Frp, FNB)  og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
Vågstøl sitt forslag fekk 13 røyster og  mot 2 røyster ( FNB, 1Sp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 med slik 
endring: 
Nytt tilleggspunkt til avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å:» 
- Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 
 

5. EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er 
derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 
2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen opnar 
for. 

 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
 



Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 

 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg: 
 

(1) Vedlegg: 
avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å: - Stoppe klimaendringane og tap av 
naturmangfaldet” 

 

(2) Nytt punkt : 
EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen 
er derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i 
Vestland 2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane 
EØS-avtalen opnar for.” 

 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Distad sitt forslag (1) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp).  
Distad sitt forslag (2) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster (Sp, SV, Krf). 

 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 med slik endring: 
Avsnitt 2.1.1. under “I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om samarbeidsaktivitetane 
bidreg til å:” - Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet 
 
2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar.  
 
3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar.  
 
4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt samarbeid.  
 
5. Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede moglegheita for 
internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til prosjekt som er relevante for 
fylkeskommunen. 
  
6. EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er derfor 
avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen opnar for. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 



 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 6:  
 
EØS-avtalen, er ikkje ein forutsetning for internasjonalt samarbeid. Frihandelsavtalen frå 
1972 gjev og tilgang til marknaden, utan ulempene som følgjer av fri flyt av arbeidskraft, 
varer, tenester, energi og kapital.» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slik protokollmerknad:  
 

«Sp røystar ikkje for framlegga til H og Raudt om EØS grunna ordlyden som fastset EØS-
avtala som det viktigaste samarbeidet. Sp presiserer at vi ynskjer å nytte handlingsrommet 
avtalen gir så lenge vi er ein del av den.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 til og med 5 vart samrøystes vedteke. 
Syversen sitt forslag fekk 8 røyster (R, SV, PP og 1 FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 6 vart vedteke mot 17 røyster (SV, R, PP, 1 FNB, 9 SP) 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 med slik endring: 
Avsnitt 2.1.1. under “I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om samarbeidsaktivitetane 
bidreg til å:” - Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet 
 
2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar.  
 
3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar.  
 
4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt samarbeid.  
 
5. Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede moglegheita for 
internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til prosjekt som er relevante for 
fylkeskommunen. 
  
6. EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er derfor 
avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen opnar for. 
 
 
 
Protokollmerknad frå Aleksander Øren Heen  
 
Sp røystar ikkje for framlegga til H og Raudt om EØS grunna ordlyden som fastset EØS-avtala 
som det viktigaste samarbeidet. Sp presiserer at vi ynskjer å nytte handlingsrommet avtalen gir så 
lenge vi er ein del av den. 
 
 

PS 93/20 Prosjektrekneskap - godkjenningsordning 
 
Forslag til innstilling: 
 

1. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 
75 mill. kr skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet 
som har godkjent budsjettet. 

2. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 
50 mill. kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10 % samanlikna med budsjett ved 



byggjestart, skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske 
organet som har godkjent budsjettet. 

3. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med lågare budsjettsummar vert 
prosjektrekneskapa innarbeidde i årsrapporten. 

4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for ordninga. 

 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 75 mill. 
kr skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  
 
2. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 50 mill. 
kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10 % samanlikna med budsjett ved byggjestart, skal 
det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  
 
3. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med lågare budsjettsummar vert 
prosjektrekneskapa innarbeidde i årsrapporten. 4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for 
ordninga. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Dan Stian Femoen (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt pkt. 5:  
 
Prosjektrekneskap vert lagt fram for revisor og kontrollutvalet før endeleg politisk 
behandling.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Femoen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 75 mill. 
kr skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  
 
2. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 50 mill. 
kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10 % samanlikna med budsjett ved byggjestart, skal 
det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  
 
3. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med lågare budsjettsummar vert 
prosjektrekneskapa innarbeidde i årsrapporten. 4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for 
ordninga. 
 
4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for ordninga. 
 
5. Prosjektrekneskap vert lagt fram for revisor og kontrollutvalet før endeleg politisk behandling. 
 
 

PS 94/20 Innbyggjarforslag om båtrute mellom Ågotnes og Bergen 
Forslag til innstilling 
 



Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen. 
 
 Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen.  
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og syner til at fylkesutvalet har bedt om ei ny utgreiing av 
båtsamband mellom Sotra og Bergen. 
 
  



 

PS 95/20 Selskapskontroll av Skyttel AS - Revisjonsrapport 
 
Forslag til innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget Vestland 
fylkeskommune sin eigarrepresentant bidra til at eigarane syter for å: 
 

1. Vurderer korleis ein kan legge til rette for å sikre tilfredsstillande kontinuitet med omsyn til 
eigarrepresentasjon i generalforsamling og eventuelle eigarmøte. 

2. Etablerer ein felles eigarstrategi for Skyttel AS. 
3. Etablerer ein rutine for jamlege eigarmøte.  
4. Fylkestinget ber også om at eigarane lagar ein prioritert handlingsplan til kontrollutvalet i 

Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha 
ansvaret for iverksettinga. 

 
 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget eigarrepresentanten i 
Vestland fylkeskommune bidra til å be styret syta for at selskapet: 
 

1. Utarbeider ein strategi for selskapet. 
2. Held fram med forbetringsarbeidet knytt til systematisering og skriftleggjering av 

styrearbeidet 
3. Utarbeider rutinar for å dokumentere godkjenning av bierverv. 
4. Etablerer ei føremålstenleg eigarrapportering. 
5. Sikrar etterleving av personopplysningsregelverket, inkludert: 

a) Vurderer formalisering av vurderingane som ligg bak forståinga av at Skyttel i 
hovudsak er databehandlar av personopplysingar på vegner av andre. 

b) Utarbeider og inngår databehandlaravtalar med alle selskapet sine databehandlarar. 
c) Treff tiltak for at det blir inngått databehandlaravtale med alle oppdragsgjevarane 

Skyttel behandlar personopplysningar på vegner av. 
d) Held protokollen over behandlingar av personopplysningar á jour og komplett.  
e) Gjennomfører tilstrekkelege risikovurderingar for behandling av personopplysningar. 
f) Treff tiltak for å sikre at overføring av personopplysningar frå EØS blir gjort i samsvar 

med krava i regelverket.  
6. Etablerer tilstrekkeleg økonomisk internkontroll, mellom anna: 

a) Sikrar at kvalitetssystemet blir implementert i organisasjonen. 
b) Tydeleggjer og formaliserer kven som har kva ansvar og rolle på økonomiområdet, 

t.d. gjennom å etablere ein fullmaktsstruktur og å oppdatere relevante 
stillingsskildringar. 

c) Utarbeider retningslinjer knytt til bestilling og gjennomføring av reiser for å sikre ein 
lik praksis for dei tilsette.  

7. Sikrar at rutinar og praksis for innkjøp er tilstrekkeleg utfyllande og effektive, inkludert: 
a) At innkjøpsrutinen femner om relevante innkjøpsfaglege prosessar. 
b) Sikrar at innkjøp blir konkurranseeksponert i samsvar med føringar frå styret.  
c) Sikrar at innkjøp blir tilstrekkeleg dokumenterte for å sikre etterprovbarheit  
d) Vurderer tiltak for å tydeleggjere kva innkjøpsfagleg rolle den innkjøpsansvarlege 

skal ha.  
8. Fylkestinget ber også om at styret syter for at selskapet lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet i Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal 
setjast i verk for å følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven 
som skal ha ansvaret for iverksettinga. 

 
 
Saksprotokoll  15.06.2020 - Kontrollutvalet 
 
Handsaming i møte 
Forvaltningsrevisor, Frode Løvlie, presenterte resultatet av den gjennomførte selskapskontrollen 
av Skyttel AS og svarte på spørsmål frå kontrollutvalet. 



 
Kontrollutvalet ber om at Deloitte får høve til å gje ein presentasjon av revisjonsrapporten på 15 
minuttar i fylkestinget 29.09.2020. 

Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget Vestland 
fylkeskommune sin eigarrepresentant bidra til at eigarane syter for å: 
 

1. Vurderer korleis ein kan legge til rette for å sikre tilfredsstillande kontinuitet med omsyn til 
eigarrepresentasjon i generalforsamling og eventuelle eigarmøte. 

2. Etablerer ein felles eigarstrategi for Skyttel AS. 
3. Etablerer ein rutine for jamlege eigarmøte.  
4. Fylkestinget ber også om at eigarane lagar ein prioritert handlingsplan til kontrollutvalet i 

Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha 
ansvaret for iverksettinga. 

 
 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget eigarrepresentanten i 
Vestland fylkeskommune bidra til å be styret syta for at selskapet: 
 

1. Utarbeider ein strategi for selskapet. 
2. Held fram med forbetringsarbeidet knytt til systematisering og skriftleggjering av 

styrearbeidet 
3. Utarbeider rutinar for å dokumentere godkjenning av bierverv. 
4. Etablerer ei føremålstenleg eigarrapportering. 
5. Sikrar etterleving av personopplysningsregelverket, inkludert: 

g) Vurderer formalisering av vurderingane som ligg bak forståinga av at Skyttel i 
hovudsak er databehandlar av personopplysingar på vegner av andre. 

h) Utarbeider og inngår databehandlaravtalar med alle selskapet sine databehandlarar. 
i) Treff tiltak for at det blir inngått databehandlaravtale med alle oppdragsgjevarane 

Skyttel behandlar personopplysningar på vegner av. 
j) Held protokollen over behandlingar av personopplysningar á jour og komplett.  
k) Gjennomfører tilstrekkelege risikovurderingar for behandling av personopplysningar. 
l) Treff tiltak for å sikre at overføring av personopplysningar frå EØS blir gjort i samsvar 

med krava i regelverket.  
6. Etablerer tilstrekkeleg økonomisk internkontroll, mellom anna: 

d) Sikrar at kvalitetssystemet blir implementert i organisasjonen. 
e) Tydeleggjer og formaliserer kven som har kva ansvar og rolle på økonomiområdet, 

t.d. gjennom å etablere ein fullmaktsstruktur og å oppdatere relevante 
stillingsskildringar. 

f) Utarbeider retningslinjer knytt til bestilling og gjennomføring av reiser for å sikre ein 
lik praksis for dei tilsette.  

7. Sikrar at rutinar og praksis for innkjøp er tilstrekkeleg utfyllande og effektive, inkludert: 
e) At innkjøpsrutinen femner om relevante innkjøpsfaglege prosessar. 
f) Sikrar at innkjøp blir konkurranseeksponert i samsvar med føringar frå styret.  
g) Sikrar at innkjøp blir tilstrekkeleg dokumenterte for å sikre etterprovbarheit  
h) Vurderer tiltak for å tydeleggjere kva innkjøpsfagleg rolle den innkjøpsansvarlege 

skal ha.  
8. Fylkestinget ber også om at styret syter for at selskapet lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet i Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal 
setjast i verk for å følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven 
som skal ha ansvaret for iverksettinga. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Trym Aafløy (FNB) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Skyttel AS. 
Aafløy trådte frå då fylkestinget vurderte spørsmålet. Fylkestinget vedtok samrøystes at Aafløy var 
inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr. 2. Aafløy deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 



Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget Vestland 
fylkeskommune sin eigarrepresentant bidra til at eigarane syter for å: 
 

1. Vurderer korleis ein kan legge til rette for å sikre tilfredsstillande kontinuitet med omsyn til 
eigarrepresentasjon i generalforsamling og eventuelle eigarmøte. 

2. Etablerer ein felles eigarstrategi for Skyttel AS. 
3. Etablerer ein rutine for jamlege eigarmøte.  
4. Fylkestinget ber også om at eigarane lagar ein prioritert handlingsplan til kontrollutvalet i 

Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha 
ansvaret for iverksettinga. 

 
 
 
På bakgrunn av gjennomført selskapskontroll av Skyttel AS ber fylkestinget eigarrepresentanten i 
Vestland fylkeskommune bidra til å be styret syta for at selskapet: 
 

1. Utarbeider ein strategi for selskapet. 
2. Held fram med forbetringsarbeidet knytt til systematisering og skriftleggjering av 

styrearbeidet 
3. Utarbeider rutinar for å dokumentere godkjenning av bierverv. 
4. Etablerer ei føremålstenleg eigarrapportering. 
5. Sikrar etterleving av personopplysningsregelverket, inkludert: 

m) Vurderer formalisering av vurderingane som ligg bak forståinga av at Skyttel i 
hovudsak er databehandlar av personopplysingar på vegner av andre. 

n) Utarbeider og inngår databehandlaravtalar med alle selskapet sine databehandlarar. 
o) Treff tiltak for at det blir inngått databehandlaravtale med alle oppdragsgjevarane 

Skyttel behandlar personopplysningar på vegner av. 
p) Held protokollen over behandlingar av personopplysningar á jour og komplett.  
q) Gjennomfører tilstrekkelege risikovurderingar for behandling av personopplysningar. 
r) Treff tiltak for å sikre at overføring av personopplysningar frå EØS blir gjort i samsvar 

med krava i regelverket.  
6. Etablerer tilstrekkeleg økonomisk internkontroll, mellom anna: 

g) Sikrar at kvalitetssystemet blir implementert i organisasjonen. 
h) Tydeleggjer og formaliserer kven som har kva ansvar og rolle på økonomiområdet, 

t.d. gjennom å etablere ein fullmaktsstruktur og å oppdatere relevante 
stillingsskildringar. 

i) Utarbeider retningslinjer knytt til bestilling og gjennomføring av reiser for å sikre ein 
lik praksis for dei tilsette.  

7. Sikrar at rutinar og praksis for innkjøp er tilstrekkeleg utfyllande og effektive, inkludert: 
i) At innkjøpsrutinen femner om relevante innkjøpsfaglege prosessar. 
j) Sikrar at innkjøp blir konkurranseeksponert i samsvar med føringar frå styret.  
k) Sikrar at innkjøp blir tilstrekkeleg dokumenterte for å sikre etterprovbarheit  
l) Vurderer tiltak for å tydeleggjere kva innkjøpsfagleg rolle den innkjøpsansvarlege 

skal ha.  
8. Fylkestinget ber også om at styret syter for at selskapet lagar ein prioritert handlingsplan til 

kontrollutvalet i Vestland fylkeskommune innan 01.11.2020 som viser kva tiltak som skal 
setjast i verk for å følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven 
som skal ha ansvaret for iverksettinga. 

 
 

PS 96/20 Godkjenning av prosjektrekneskap Årstad vidaregåande skule 
 
Forslag til innstilling: 
 



Fylkestinget godkjenner prosjektrekneskap for tilbygg/rehabilitering ved Årstad vidaregåande skule 
i samsvar med tilråding frå Kontrollutvalet. 
 
Saksprotokoll  18.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget godkjenner prosjektrekneskap for tilbygg/rehabilitering ved Årstad vidaregåande skule 
i samsvar med tilråding frå Kontrollutvalet. 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget godkjenner prosjektrekneskap for tilbygg/rehabilitering ved Årstad vidaregåande skule 
i samsvar med tilråding frå Kontrollutvalet. 
 
 

PS 97/20 KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. To lånegarantiar 
 
Forslag til innstilling  
 
 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE Kunstmuseer og 
Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i samsvar med søknad datert 
27.mai 2020, inntil kr 5 mill.  

2. Vedtaket i punkt 1 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 

3. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr 50 mill. til nytt magasin for KODE   
vert avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE.  

 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Kjell Gitton Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i KODE. Håland 
gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering 
vedtok samrøystes at Håland var inhabil etter forvaltningslova § 6 første ledd litra e) nr. 2. 
 
Kjell Gitton Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Stian Jean Opedal Davies (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Nytt punkt 2 
Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 
innvilga, under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for 
nedbetaling av heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin 
varigheit, vert gitt i samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 
Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. 
Her vert årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert 
innarbeida i budsjett- og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå 
Kulturdepartementet til KODE der årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til 
same formål. 
 
Nytt punkt 3 



Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
etter kommunelova § 14-19. 
 
Nytt punkt 4 
Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem 
har ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie 
at staten har hovudansvar for finansieringa av KODE. 
 
Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av 
KODE i samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære 
situasjonen som museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for 
garantistilling frå fylkeskommunen. 
 
Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE 
både får ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt 
nasjonale mandat. Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa 
på kunst- og kulturfeltet til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og 
for dei andre musea i Vestland. 
 
Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 
dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (Pp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 og 3 fekk 3 røyster (FNB, Frp) og fall.  
Davies sitt forslag punkt 2 og 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (FNB, 
Frp, Pp). 
Davies sitt forslag punkt 4 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (FNB, Frp, H, 
Pp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga, 
under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for nedbetaling av 
heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i 
samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 
Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. Her vert 
årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert innarbeida i budsjett- 
og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå Kulturdepartementet til KODE der 
årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til same formål. 
 

3. Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 
 

4. Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem har 
ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie at staten 
har hovudansvar for finansieringa av KODE. 
 

5. Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av KODE i 
samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære situasjonen som 
museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for garantistilling frå 
fylkeskommunen. 
 

6. Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE både får 
ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt nasjonale mandat. 
Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa på kunst- og kulturfeltet 
til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og for dei andre musea i 
Vestland. 



 
7. Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 

dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune. 
 

 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Anne Gine Hestestun (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Utsetjing: 
 
Saka vert utsett.» 

 
Avrøysting (til utsetjing) 
Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Saka vert utsett. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fra slikt forslag 
 
 «Alternativ: 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 

2. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og inntil 10 år.  
3. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 

avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE. » 

 
Aleksander Øren Heen (A) sette på vegner av A, H, MDG, Sp, SV, V, Krf slikt forslag: 

 
«Alternativ: 

 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 
2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 
innvilga. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i samsvar 
med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 
3. Vedtaket sitt punkt 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
etter kommunelova § 14-19. » 

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster ( Frp, FNB) og fall 
Heen sitt forslag fekk 13 røyster mot 4 røyster (Frp, FNB) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Forslag til innstilling 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE Kunstmuseer 
og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i samsvar med søknad 
datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 
2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga. 
Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i samsvar med avtale 
mellom KODE og lånegjevar. 



 
3. Vedtaket sitt punkt 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Kjell Håland (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i KODE Kunstmuseer 
og Komponisthjem. Håland trådte frå då fylkestinget vurderte spørsmålet. Fylkestinget vedtok 
samrøystes at Håland var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr. 1. Håland deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthejem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til 
Lysøen, i samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 

2. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og inntil 10 år. 
3. Søknad om fylkekommunal lånegaranti på kr 50 mill til nytt magasin for KODE vert 

avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE.» 

Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Søviknes sitt forslag fekk 13 røyster (Frp, FNB og PP) og fall.  
Innstillinga vart vedteke mot 13 røyster (Frp, FNB og PP). 
 
Vedtak 
 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga. 
Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i samsvar med avtale 
mellom KODE og lånegjevar. 
 

3. Vedtaket sitt punkt 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 

 

PS 98/20 Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland til orientering. 
 
 
Saksprotokoll  28.04.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget tek Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland til orientering. 
 
Saksprotokoll  30.04.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 



Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland til orientering.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek Årsrapport 2019 Kollektivstrategi for Hordaland til orientering.  
 
 

PS 99/20 Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg til frivillige lag og 
organisasjonar 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget godkjenner Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg i Vestland 
fylkeskommune. 

2. Årlege meirkostnader knytt til slikt utlån er estimert til 7,6 mill. kr. Fylkesrådmannen legg til 
grunn at dei vidaregåande skulane får kompensert denne meirkostnaden gjennom auka 
budsjettramme. 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 
 

«Hovedutval for opplæring og kompetanse tar saksutredningen og forslag til rutine til 
orientering. Endelig vedtak om rutine og årlige merkostnader som følge av denne, skal 
fattes i forbindelse med fylkesbudsjettet for 2021.» 

 
Avrøysting 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hovedutval for opplæring og kompetanse tar saksutredningen og forslag til rutine til orientering. 
Endelig vedtak om rutine og årlige merkostnader som følge av denne, skal fattes i forbindelse med 
fylkesbudsjettet for 2021. 
 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tar saksutredningen og forslag til rutine til orientering. Endelig vedtak om rutine og 
årlige merkostnader som følge av denne, skal fattes i forbindelse med fylkesbudsjettet for 2021. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 



 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tar saksutredningen og forslag til rutine til orientering. Endelig vedtak om rutine og 
årlige merkostnader som følge av denne, skal fattes i forbindelse med fylkesbudsjettet for 2021. 
 
 

 
PS 100/20 Status for handlingsprogram 2019-2020 - dei to regionale 
kulturplanane i Vestland 
 
Forslag til innstilling  
 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek statusrapport for handlingsprogram 2019-2020 for dei to regionale kulturplanane 
og anleggspolitikk i Vestland til vitande (sjå vedlegg). 
 
 

PS 101/20 Alternative transportløysingar ved stengd veg 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 

uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei 
lovmessig plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi 
likevel kunne ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør.  

 
2.  Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 

stengt veg: 



a.  Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport 
for skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog  med 
kommunen og transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  
i. Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må 

tilpassa seg avgangen på skuletransporten. 
ii.   Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette 

sjølv, også økonomisk. 
b.  Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-

opplegg frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen 
det gjeld. Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 

 
3.   Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 

tilfella der det er nødvendig. 
 

4.  Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  

 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 

uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei 
lovmessig plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi 
likevel kunne ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør.  

 
2.  Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 

stengt veg: 
a.  Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport 

for skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog  med 
kommunen og transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  
i. Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må 

tilpassa seg avgangen på skuletransporten. 
ii.   Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette 

sjølv, også økonomisk. 
b.  Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-

opplegg frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen 
det gjeld. Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 

 
3.   Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 

tilfella der det er nødvendig. 
 

4.  Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  

 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget  
1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 
uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei lovmessig 
plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi likevel kunne 
ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør. 
 
2. Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 
stengt veg:  



 
a. Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport for 
skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog med kommunen og 
transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  
 
i.Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må tilpassa seg 
avgangen på skuletransporten.  
 
ii. Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette sjølv, 
også økonomisk.  
 
b. Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-opplegg 
frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen det gjeld. 
Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 
 
3. Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 
tilfella der det er nødvendig.  
 
4. Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  
 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 
uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei lovmessig 
plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi likevel kunne 
ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør. 
 
2. Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 
stengt veg:  
 
a. Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport for 
skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog med kommunen og 
transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  
 
i.Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må tilpassa seg 
avgangen på skuletransporten.  
 
ii. Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette sjølv, 
også økonomisk.  
 
b. Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-opplegg 
frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen det gjeld. 
Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 
 
3. Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 
tilfella der det er nødvendig.  
 
4. Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  
 
 
 

PS 102/20 Sunnhordland lufthavn AS - søknad om driftsstøtte frå 2021 
 



Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Emil Gadolin (A) reiste spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Sunnhordland 
Lufthavn AS. Gadolin trådte frå då fylkestinget vurderte hans habilitet. Fylkestinget vedtok 
samrøystes at han var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr. 2. Gadolin deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 

PS 103/20 Moster 2024 AS - Endring av aksjonæravtale 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS.  
 
2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 
3. Dette vedtaket erstattar punkt 1. i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 
4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet.  
 



Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS. 
 

2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 

3. Dette vedtaket erstattar punkt 1 i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 

4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet. 

 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS. 
 

2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 
instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 

3. Dette vedtaket erstattar punkt 1 i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 

4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenner aksjonæravtalen og tilhøyrande dokument til Moster 2024 AS. 

 
2. Fylkestinget vedtek å opprette Moster 2024 AS med tilhøyrande stiftingsdokument, vedtekter, 

instruks for valkomité og aksjonæravtale. 
 

3. Dette vedtaket erstattar punkt 1 i tidlegare vedtak i fylkestinget 03.03.2020 (PS 07/2020). 
 

4. Vedtaket forutset at Bømlo kommune gjev si tilslutning til grunnlagsdokumenta for stiftinga av 
selskapet. 

 
 

PS 104/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-2020 
 
Forslag til innstilling: 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 



 
«Saka vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for 
opplæring og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i 
yrkesopplæringsnemnda.» 

 
Avrøysting (til utsetjing): 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Vedtak 
 
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for opplæring 
og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget  
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Fylkestinget ber om at 
saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Fylkesordførar Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 

 
«Saka vert utsett.» 

 
Avrøysting utsetjingsforslag 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett. 
 
 

PS 105/20 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2019-2020 
 
Forslag til innstilling: 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Kristina Hamre Vaktskjold, KrF, sette på vegner av Krf, A, H, FrP, MDG, R, SP, SV og R fram slikt 
tilleggsforslag: 
 

«Utvalet støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle 
kommunar. Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage 
og skule må ha kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det 
innebær mellom anna korleis relasjonskompetanse, god kommunikasjon og 
sakshandsaming i seg sjølv er med på å løyse ei sak.I tråd med det ønsker utvalet at 
skular etablerer interne rutiner for å håndterer mobbing. Videre oppmodar utvalget til å 
halde foreldremøte om mobbing.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Hamre vaktskjold sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 



 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering. 
 
Utvalet støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle kommunar.  
Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage og skule må ha 
kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det innebær mellom anna korleis 
relasjonskompetanse, god kommunikasjon og sakshandsaming i seg sjølv er med på å løyse ei 
sak".  
I tråd med det ønsker utvalet at skular etablerer interne rutiner for å håndterer mobbing. 
Videre oppmodar utvalget til å halde foreldremøte om mobbing 
 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering.  
 
Fylkestinget støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle 
kommunar. Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage og skule 
må ha kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det innebær mellom anna 
korleis relasjonskompetanse, god kommunikasjon og sakshandsaming i seg sjølv er med på å 
løyse ei sak". I tråd med det ønsker utvalet at skular etablerer interne rutiner for å håndterer 
mobbing. Videre oppmodar utvalget til å halde foreldremøte om mobbing 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering.  
 
Fylkestinget støttar oppmodinga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga vert sendt til alle 
kommunar. Særleg vil vi trekke frem oppmoding nummer 2 d; «alle tilsette i barnehage og skule 
må ha kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det inneber mellom anna 
korleis relasjonskompetanse, god kommunikasjon og sakshandsaming i seg sjølv er med på å 
løyse ei sak.» I tråd med dette ønsker fylkestinget at skular etablerer interne rutinar for å handtere 
mobbing. Videre oppmodar fylkestinget om å halde foreldremøte om mobbing 
 
 

PS 106/20 Miljøløftet, årsmelding 2019 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 
 
Avrøysting 
 



Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ei røyst (FNB). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget  
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane.  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart vedteke mot 6 røyster (FNB). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane.  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 
 

PS 107/20 Lokal forskrift om inntak og formidling 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 
Saksprotokoll  10.09.2020 - Yrkesopplæringsnemnda 
 
Avrøysting 
Det var 10 representantar til stades.  
innstillinga vart samrøystes vedteke.   
 
Innstilling 

1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Rasmus L Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, KrF, SV og MDG fram slikt forslag: 
 



 
«1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 
 
2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, 
med følgjande endringar: 
 
Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs 
Elevar fra heile Alver får nærskulepoeng til Bergen 
Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss 
Elevar frå tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger. 
 
3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal 
rettast så fort som mogleg gjennom politisk vedtak. 
 
4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa 
må gje ei grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar 
busett i Bergen med lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik 
utgreiing lagast med bruk av simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 
2020. 
 
5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av 
toppidrettstilbodet og inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er 
handsama.» 

 
John Andre Kongsvik, H, sette på vegner av H og FrP fram slikt forslag: 
 

«Fritt skolevalg: 
 
Felles fremlegg fra Høgre og FrP 
 
1. Høre ønsker et fritt skolevalg i Vestland.  
2. Inntaksmodellen i Vestland skal være basert på elevenes karakterer og ikke tillegge 
poeng på postnummer eller kommunen man bor i.  
3. De gamle fylkesgrensene skal ikke lenger gjelde ved inntaksmodellen.» 
 

John Andre Kongsvik, H, sette på vegner av H, FrP, A, MDG, SP og KrF fram slikt forslag: 
 

«Reisetidsgaranti 
 
Nytt punkt:  
 
Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein 
reisetidsgaranti i Vestland.» 

 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 
Rasmussen sitt forslag fekk 11 røyster ( A, FNB, MDG, SP, SV, R og KrF) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 
Kongsvik sitt forslag (Fritt skolevalg) fekk 4 røyster ( H og FrP) og fall. 
Kongsvik sitt forslag (Reisetidsgaranti) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 
2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, med 
følgjande endringar: 

 
Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs 
Elevar fra heile Alver får nærskulepoeng til Bergen 



Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss 
Elevar frå tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger. 

 
3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal rettast så fort 
som mogleg gjennom politisk vedtak. 

 
4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa må gje ei 
grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar busett i Bergen med 
lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik utgreiing lagast med bruk av 
simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 2020. 

 
5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av toppidrettstilbodet og 
inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er handsama. 
 
6. Reisetidsgaranti 
Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein reisetidsgaranti i 
Vestland. 
 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg  
 

Hovedutvalg for opplæring og kompetanse gis fullmakt til å gjøre eventuelle justeringer i 
nærskolematrisen. Justeringer i matrisen skal ivareta de overordnede intensjonene i den 
nye inntaksmodellen.” 
 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegne av H, Frp fram slikt forslag:  
 

“Alternativ  
 
1. Fylkestinget innfører et fritt skolevalg i Vestland.  
2. Inntaksmodellen i Vestland skal være basert på elevenes karakterer og ikke tillegge 
poeng på postnummer eller kommunen man bor i.  
3. De gamle fylkesgrensene skal ikke lenger gjelde ved inntaksmodellen.» 
 

Avrøysting  
Bjørkly sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall.  
Innstillinga punkt 1-5 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp).  
Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Gadolin sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 3 røyster (1H, Frp).  
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020  
 
2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, med 
følgjande endringar: Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs Elevar fra heile 
Alver får nærskulepoeng til Bergen Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss Elevar frå 
tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger.  
 
3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal rettast så fort 
som mogleg gjennom politisk vedtak.  
 
Hovedutvalg for opplæring og kompetanse gis fullmakt til å gjøre eventuelle justeringer i 
nærskolematrisen. Justeringer i matrisen skal ivareta de overordnede intensjonene i den nye 
inntaksmodellen. 
 



4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa må gje ei 
grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar busett i Bergen med 
lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik utgreiing lagast med bruk av 
simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 2020.  
 
5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av toppidrettstilbodet og 
inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er handsama. 
 
6. Reisetidsgaranti Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein 
reisetidsgaranti i Vestland 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
John Andre Kongsvik (H) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 
 
1. Vestland fylkeskommune innfører fritt skolevalg.  
2. Inntaket skal være karakterbasert.  
3. De gamle fylkesgrensene skal ikke gjelde ved inntak til videregående skoler.» 

 
Avrøysting 
 
Kongsvik sitt forslag fekk 25 røyster (H, Frp, FNB, PP) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 25 røyster (H, Frp, FNB, PP). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020  
 
2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, med 
følgjande endringar:  
 
Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs  
Elevar fra heile Alver får nærskulepoeng til Bergen  
Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss  
Elevar frå tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger.  
 
3. Nærskulematrisa evaluerast kontinuerleg, og utilsikta, negative konsekvensar skal rettast så fort 
som mogleg gjennom politisk vedtak.  
 
Hovudutval for opplæring og kompetanse gis fullmakt til å gjere eventuelle justeringar i 
nærskulematrisa. Justeringar i matrisa skal ivareta dei overordna intensjonane i den nye 
inntaksmodellen. 
 
4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa må gje ei 
grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar busett i Bergen med 
lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik utgreiing lagast med bruk av 
simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 2020.  
 
5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskrifta ikkje får konsekvensar for toppidrettstilbodet 
i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av toppidrettstilbodet og inntaket til dette etter 
at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er handsama. 
 
6. Reisetidsgaranti  
Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein reisetidsgaranti i 
Vestland. 
 
 



PS 108/20 Møteplan for folkevalde organ i 2021 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget viser til saksframstillinga og vedtek framlagte møteplan 2021 for folkevalde organ i 
Vestland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 

 
“Alternativ  

 
Fylkestinget vedtek slik møteplan for 2021: 
1. Møte i fylkestinget: 
o 10/11 mars 
o 16/17 juni 
o 29/30 september 
o 15/16 desember 
Dagen i framkant av møta i fylkestinget skal settast av til gruppemøter og eventuelle 
fellesorienteringar. 
  
2. Politikardagar: 
o 16. februar 
o 19. september 
o 25. oktober 
  
3. Fylkesutvalet/finansutvalet får fullmakt til å sjølv sette opp sin møteplan.  
Fylkestinget rår til at fylkesutvalet set opp ein fast struktur med faste møtedagar til sine 
møter. 
  
4. Fylkestinget vedtek desse møtedagane i hovudutvala: 
o 17. februar 
o 20. september 
o 26. oktober 
Utover dette får hovudutvala fullmakt til å sjølv sette opp sine møteplanar. 
  
5. Andre styre råd og utval får fullmakt til å sjølv sette opp sine møteplanar. 
 
6. Samla møteplan for 2021 skal fastsetjast av alle styre, råd og utval innan utgangen av 
2020. » 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

“Alternativ  
Saka er teken til orientering. » 

 
Avrøysting 
Bjørkly sitt forslag vart samsrøytes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Det vart ikkje røysta over fylkesrådmannen sitt forslag. 
Det vart  ikkje røysta over Heen sitt forslag.  
 
Innstilling til fylkestinget 
Saka er teken til orientering. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ:  
 
Fylkestinget vedtek slik møteplan for 2021: 
 



1. Møte i fylkestinget: 

 10/11 mars 
 16/17 juni 
 29/30 september 
 15/16 desember 

Dagen i framkant av møta i fylkestinget skal settast av til gruppemøter og eventuelle 
fellesorienteringar. 
 
2. Politikardagar: 

 16. februar 
 20. september 
 25. oktober 

3. Fylkesutvalet/finansutvalet får fullmakt til å sjølv sette opp sin møteplan. Fylkestinget rår 
til at fylkesutvalet set opp ein fast struktur med faste møtedagar til sine møter. 
 
4. Fylkestinget vedtek desse møtedagane i hovudutvala: 
Som innstillinga. 
 
5. Andre styre råd og utval: 
Som innstillinga. 

 
Alfred Bjørlo (V) sette fram slikt forslag: 
 
«Nytt punkt: 
 
Heilskaplege møteplanar for 2021 skal fastsetjast av alle styre, råd og utval innan utgangen av 
2020.» 
 
Avrøysting 
 
Øren Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Bjørlo sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget vedtek slik møteplan for 2021: 
 
1. Møte i fylkestinget: 

 10/11 mars 
 16/17 juni 
 29/30 september 
 15/16 desember 

 
Dagen i framkant av møta i fylkestinget skal settast av til gruppemøter og eventuelle 
fellesorienteringar. 
 
2. Politikardagar: 
 

 16. februar 
 20. september 
 25. oktober 

 
3. Fylkesutvalet/finansutvalet får fullmakt til å sjølv sette opp sin møteplan. Fylkestinget rår til at 
fylkesutvalet set opp ein fast struktur med faste møtedagar til sine møter. 
 
4. Fylkestinget vedtek desse møtedagane i hovudutvala: 
Som innstillinga. 
 
5. Andre styre råd og utval: 
Som innstillinga. 
 



6. Heilskaplege møteplanar for 2021 skal fastsetjast av alle styre, råd og utval innan utgangen av 
2020. 
 
 

PS 109/20 Oppfølging av arbeidet med store statlege samferdselsprosjekt 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget ber fylkesordførar om å ta eit initiativ til å opprette eit felles kontaktutval for E39 
gjennom heile Vestland.  
 

2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
 

3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
a) Stamvegutvalet E16 
b) Forum nye Bergensbanen 
c) Haukelivegen AS 
d) IS Fjordvegen AS 
e) Stad skipstunnel  
f) Nasjonal rassikringsgruppe 

 
4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 

fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same. 
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 
statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 
 
Trude Brosvik (Krf) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 
Brosvik trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Brosvik var 
habil til å delta i saksbehandlinga. 
 
Jenny Følling (Sp) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 
Følling trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Følling var habil 
til å delta i saksbehandlinga. 
 
Gunnar Moland (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er varastyremedlem i IS Fjordvegen 
AS. Moland trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Moland var 
habil til å delta i saksbehandlinga. 
 
Arve Helle (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Haukelivegen AS. Helle 
trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Helle var inhabil til å 
delta i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV og Krf fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 1: 
 
Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 
fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 fekk ingen røyster og fall. 
Følling sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2,3,4 og 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 



1. Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 
fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland. 
 

2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
 

3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
g) Stamvegutvalet E16 
h) Forum nye Bergensbanen 
i) Haukelivegen AS 
j) IS Fjordvegen AS 
k) Stad skipstunnel  
l) Nasjonal rassikringsgruppe 

 
4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 

fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same. 
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 
statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Trude Brosvik (Krf) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 
Brosvik trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Brosvik 
var habil til å delta i saksbehandlinga. 
 
Arve Helle (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Haukelivegen AS. Helle 
trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Helle var inhabil til 
å delta i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) og Alfred Bjørlo (V) ønskja vurdering av deira habilitet. Fylkesutvalet 
vedtok samrøystes at Heen og Bjørlo var habil til å delta i saksbehandlinga.  
 
Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg  
 

Fylkeskommunen fortsetter sitt medlemsskap i Nasjonal rassikringsgruppe.” 
 
Avrøysting  
 
Det var 16 representantar til stades.  
 
Innstillinga punkt 1, 2, 4, 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Aafløy sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall.  
Innstillinga punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget  
1. Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 

fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland. 

 
2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
  
3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
a) Stamvegutvalet E16  
b) Forum nye Bergensbanen  
c) Haukelivegen AS  
d) IS Fjordvegen AS  
e) Stad skipstunnel  
f) Nasjonal rassikringsgruppe  
 



4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 
fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same.  

 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 

statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Gunnar Moland (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er varastyremedlem i IS Fjordvegen 
AS. Moland trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Fylkestinget vedtok samrøystes at Moland 
var habil til å delta i saksbehandlinga. 
 
Arve Helle (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Haukelivegen AS. Helle 
trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Fylkestinget vedtok samrøystes at Helle var inhabil til å 
delta i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Medlemer og varamedlemer i interesseutval vart vurdert av fylkestinget til å vere habile, og deltok i 
saksbehandlinga. 
 
Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring i punkt 3: 
 
Vestland fylkeskommune forblir medlem i a), b) og f).» 

 
Avrøysting 
Det var 64 medlemer til stades. 
Innstillinga punkt 1,2,4, 5 og punkt 3 a), b) og f) (likt med Aafløy sitt forslag) vart samrøystes 
vedteke. 
Innstillinga punkt 3 c), d) og e) vart vedteke mot 6 røyster (FNB). 
 
Vedtak 
 
1. Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 

fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland. 

 
2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
  
3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
a) Stamvegutvalet E16  
b) Forum nye Bergensbanen  
c) Haukelivegen AS  
d) IS Fjordvegen AS  
e) Stad skipstunnel  
f) Nasjonal rassikringsgruppe  
 
4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 

fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same.  
 
5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 

statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

 
 

PS 110/20 Organisering av fagskulane 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek framlegg til mandat for prosjektstyret for Fagskulen i Vestland  



 
2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar : 

 4 folkevalde eigarrepresentantar 
 2 arbeidslivsrepresentantar 
 1 administrativ eigarrepresentant  
 1 studentrepresentant 
 1 tilsettrepresentant 

 
3. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 

 
4. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 
 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
6. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  
 
7. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland.  
 
Saksprotokoll  10.09.2020 - Yrkesopplæringsnemnda 
 
Eivind Johannessen, UNIO, sette fram slikt forslag: 

«Endring:: 
 

UNIO ynskjer at det vert satt av plass til to representantar for dei tilsette og to 
representantar for studentane i prosjektstyret.  
Ei utviding med desse to mandata krev ikkje ei ytterlegere utviding sidan dette er eit 
prosjektstyre. Viss det er trong for meir grunngjeving før møtet, gjer vel å ta kontakt om 
dette. 

 
Avrøysting 
Det var 10 representantar til stades.  
Johannessen sitt forslag fekk 2 røyster (UNIO, KS) og fall mot innstillinga som fekk 8 røyster ( LO, 
NHO, Virke, YS, medlem frå hovudutval for opplæring og kompetanse, medlem frå hovudutval for 
næring) og vart vedteke.   
 
Innstilling 
1. Fylkestinget vedtek framlegg til mandat for prosjektstyret for Fagskulen i Vestland  
 
2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar : 

 4 folkevalde eigarrepresentantar 
 2 arbeidslivsrepresentantar 
 1 administrativ eigarrepresentant  
 1 studentrepresentant 
 1 tilsettrepresentant 

 
3. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 

 
4. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 
 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
6. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  
 
7. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland.  
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 



 
Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 
 

«1.Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland: 
  
Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på 
noverande Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen 
skal fullt ut vera i samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, 
av 08.06.2018, og skal syte for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert 
fagskuleutdanning i samsvar med behovet for høgare yrkesfagleg kompetanse i 
Vestland. 
  
Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga 
m.a.: Tilsette prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, 
fastsette forskrift om opptak og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, 
klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte vedtak om eventuelle vesentlege 
endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye lokale forskrifter må vere 
sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer i kraft. 
Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten 
ved utdanningane ved fagskulen. 
  
Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å 
utvikle ein felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland. 
  
Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn: 
• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet 
• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar 
• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige 
lokalsamfunn i samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 
  
Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte 
sitt arbeid 31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd. 
  
 
2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant. 
 
3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, 
skal varamedlem være frå Fagskolen i  Hordaland, eller omvendt. 
 
4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter 
innstilling frå valnemnda. 
 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem 
som administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 
 
6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem 
som representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 
 
7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda. 
 
8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland 
(slik det går fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i 
mandatet) 
 
9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga.» 
 

Avrøysting 



 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1.Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland: 

  
Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på noverande 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen skal fullt ut vera i 
samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, av 08.06.2018, og skal syte 
for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert fagskuleutdanning i samsvar med behovet for 
høgare yrkesfagleg kompetanse i Vestland. 

  
Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga m.a.: Tilsette 
prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, fastsette forskrift om opptak 
og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte 
vedtak om eventuelle vesentlege endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye 
lokale forskrifter må vere sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer 
i kraft. Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten ved 
utdanningane ved fagskulen. 

  
Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å utvikle ein 
felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland. 

  
Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn: 
• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet 
• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar 
• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige lokalsamfunn i 
samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 

  
Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte sitt arbeid 
31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd. 

  
 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant. 

 
3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, skal 
varamedlem være frå Fagskolen i  Hordaland, eller omvendt. 

 
4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 

 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 
6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 
7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda. 

 
8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland (slik det går 
fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i mandatet) 

 
9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga. 
 
 



 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland:  
Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på noverande 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen skal fullt ut vera i 
samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, av 08.06.2018, og skal syte 
for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert fagskuleutdanning i samsvar med behovet for 
høgare yrkesfagleg kompetanse i Vestland.  
 
Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga m.a.: Tilsette 
prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, fastsette forskrift om opptak 
og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte 
vedtak om eventuelle vesentlege endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye 
lokale forskrifter må vere sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer 
i kraft. Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten ved 
utdanningane ved fagskulen.  
 
Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å utvikle ein 
felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland.  
 
Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn:  
• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet  
• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar  
• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige lokalsamfunn i 
samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 
 
Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte sitt arbeid 
31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd.  
 
2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant.  
 
3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, skal 
varamedlem være frå Fagskolen i Hordaland, eller omvendt.  
 
4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda.  
 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  
 
8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland (slik det går 
fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i mandatet)  
 
9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 



 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland:  
Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på noverande 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen skal fullt ut vera i 
samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, av 08.06.2018, og skal syte 
for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert fagskuleutdanning i samsvar med behovet for 
høgare yrkesfagleg kompetanse i Vestland.  
 
Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga m.a.: Tilsette 
prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, fastsette forskrift om opptak 
og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte 
vedtak om eventuelle vesentlege endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye 
lokale forskrifter må vere sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer 
i kraft. Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten ved 
utdanningane ved fagskulen.  
 
Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å utvikle ein 
felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland.  
 
Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn:  
• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet  
• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar  
• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige lokalsamfunn i 
samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 
 
Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte sitt arbeid 
31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd.  
 
2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant.  
 
3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, skal 
varamedlem være frå Fagskolen i Hordaland, eller omvendt.  
 
4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda.  
 
5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  
 
7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  
 
8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland (slik det går 
fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i mandatet)  
 
9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga. 
 
 



PS 111/20 Reglement for folkevalde organ og delegering 
 
Arbeidsutvalet sitt forslag til vedtak  
 
1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: ....... 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget. 
 
3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 
 
Saksprotokoll i arbeidsutval delegeringsreglement -  22.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Forslaget i saksframlegget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: ....... 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget. 
 
3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

“Tillegg  
Punkt 1 etter "følgjande endringer:" - reguleringssaker og høyringsinnspel etter plan og 
bygningslova der Vestland er høyringspart, skal innom hovudutval for næring, eventuelt 
hovudutval for kultur før endeleg vedtak i fylkesutvalet. Saker som omhandler natur , 
naturvern, landskapsvern, kulturlandskapsvern er viktige politikkfelt i fylket, og vert styrka 
av at den politiske handsaminga går innom eitt utval før endeleg vedtak i fylkesutvalet.” 
 

Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg  
 
Det må arbeidast vidare med rutiner som sikrar at medverknadsorgana sin uttalerett vert 
reelt ivareteken inn mot utvala / fylkesting.” 
 

Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Hammer sitt forslag fekk 5 røyster (FNB, SV, MDG, V) og fall. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: .......  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget.  
 
3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 
 



Det må arbeidast vidare med rutinar som sikrar at medverknadsorgana sin uttalerett vert reelt 
ivareteken inn mot utvala / fylkesting. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg punkt 1: 
 
Fylkestinget utset å ta stilling til avvikling av saksordførarordninga.» 
 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg punkt 1: 
 
«Merknader» vert ikkje tatt inn i reglementet som arbeidsform i tillegg til framlegg og 
protokollmerknad.» 
 

Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg punkt 1: 
 
Reguleringssaker og høyringsinnspel etter plan og bygningslova der Vestland er 
høyringspart, skal innom hovudutval for næring, eventuelt anna naturleg hovudutval før 
endeleg vedtak i fylkesutvalet. Saker som omhandler natur , naturvern, landskapsvern, 
kulturlandskapsvern er viktige politikkfelt i fylket, og vert styrka av at den politiske 
handsaminga går innom eitt utval før endeleg vedtak i fylkesutvalet.» 
 

Mark Taylor (MDG) sette fram slikt forslag:   
 

«Tillegg punkt 1:  
 
Tillegg i hovudutvala sine reglement punkt 5 om arbeidsform, på slutten av første avsnittet: 
Føy til «før sending av saksutgreiing til hovudutvala.»» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

« Alternativ punkt 3: 
 
Fylkestinget ber utvalet beståande av:  
 
-Tor Andre Ljosland (leiar)  
-Aleksander Øren Heen  
-Silja Ekeland Bjørkly  
 
halde fram arbeidet med følgjande mandat: Utvalet skal leggje fram forslag til revidert 
reglement for folkevalde organ og delegering, forskrift om økonomisk godtgjersle og 
arbeidsvilkår for folkevalde og etisk regelverk.» 

 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Heen sitt forslag til tillegg punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Søviknes sitt forslag fekk 26 røyster (Frp, FNB, SV, MDG, R, PP og V) og fall. 
Hammer sitt forslag fekk 19 røyster (SV, MDG, R, V, FNB) og fall. 
Taylor sitt forslag vart vedteke mot 24 røyster (FNB, 11 H, Frp og PP). 
Heen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
 
  



 
Vedtak 

1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: 
 
-Fylkestinget utset å ta stilling til avvikling av saksordførarordninga. 
-Tillegg i hovudutvala sine reglement punkt 5 om arbeidsform, på slutten av første avsnittet: 
Føy til «før sending av saksutgreiing til hovudutvala. 

2.    Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget. 
 

3. Fylkestinget ber utvalet beståande av:  

-Tor Andre Ljosland (leiar)  
-Aleksander Øren Heen  
-Silja Ekeland Bjørkly  
 
halde fram arbeidet med følgjande mandat:  
 
Utvalet skal leggje fram forslag til revidert reglement for folkevalde organ og delegering, forskrift 
om økonomisk godtgjersle og arbeidsvilkår for folkevalde og etisk regelverk. 
 
 

PS 112/20 Nytt kommunevåpen Tysnes kommune 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Vestland fylkeskommune meiner at Tysnes kommune sitt forslag til nytt kommunevåpen – 
Alternativ 2 - har fare for forveksling med Hordaland fylkeskommune sitt fylkesvåpen. 
 

2. Vestland fylkeskommune ber Tysnes kommune ikkje legge opp til vedtak av Alternativ 2 på det 
noverande tidspunkt. 
 

3. Vestland fylkeskommune er viljug til å ta opp att diskusjonen ved eit seinare høve. 
 

4. Fylkestinget ber Fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 
 
Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 
 
Lise-May Sæle (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk 
alternativ 2 som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå 
saksutgreiinga. 
 
2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 
3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt.» 

 
Avrøysting 
Sæle sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (R). 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk alternativ 
2 som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå saksutgreiinga. 
 



2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 

1. Vestland fylkeskommune meiner at Tysnes kommune sitt forslag til nytt 
kommunevåpen – Alternativ 2 - har fare for forveksling med Hordaland 
fylkeskommune sitt fylkesvåpen. 
 

2. Vestland fylkeskommune ber Tysnes kommune ikkje legge opp til vedtak av 
Alternativ 2 på det noverande tidspunkt. 
 

3. Vestland fylkeskommune er viljug til å ta opp att diskusjonen ved eit seinare høve. 
 

4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (SV). 
Hammer sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk alternativ 2 
som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå saksutgreiinga. 
 

2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 

 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Vestland fylkeskommune meiner at Tysnes kommune sitt forslag til nytt kommunevåpen 
- Alternativ 2 - har fare for forveksling med Hordaland fylkeskommune sitt fylkesvåpen. 
2. Vestland fylkeskommune ber Tysnes kommune ikkje legge opp til vedtak av Alternativ 2 
på noverande tidspunkt. 
3. Vestland fylkeskommune er viljug til å ta opp att diskusjonen ved eit seinare høve. 
4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes komune om det vert førespurt.» 

 
  



Avrøysting 
 
Berthelsen sitt forslag fekk 6 røyster (SV og R) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 6 røyster (SV og R). 
 
Vedtak 
 
1. Vestland fylkeskommune vil ikkje motsette seg Tysnes kommune om å ta i bruk alternativ 2 

som kommunevåpen etter Tysnes sitt ynskje slik det føreligg frå saksutgreiinga. 
 

2. Vestland fylkeskommune ser på det som positivt at Onarheimsseglet vert teken i bruk. 
 

3. Fylkestinget ber fylkesrådmannen bistå Tysnes kommune om det vert førespurt. 
 
 

PS 113/20 Vurdering av krav om tariffavtale ved fylkeskommunale innkjøp 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget understrekar at Vestland fylkeskommune som ein stor, offentleg innkjøpar har 
eit særleg ansvar for å medverke til seriøse og ordna forhold i arbeidslivet. Fylkestinget ber 
difor fylkesrådmannen sikre at seriøsitetskrava som følgjer av lov- og avtaleverket og dei 
hovudmåla for innkjøp som er vedtekne for Vestland fylkeskommune, vert følgde.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen rapportere årleg om eventuelle avvik som er avdekka og 
korleis desse er følgde opp. 

 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget understrekar at Vestland fylkeskommune som ein stor, offentleg innkjøpar har eit 

særleg ansvar for å medverke til seriøse og ordna forhold i arbeidslivet. Fylkestinget ber difor 
fylkesrådmannen sikre at seriøsitetskrava som følgjer av lov- og avtaleverket og dei 
hovudmåla for innkjøp som er vedtekne for Vestland fylkeskommune, vert følgde.  

 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen rapportere årleg om eventuelle avvik som er avdekka og 

korleis desse er følgde opp. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3:  
 
Vestland fylkesting går inn for at hovedregelen ved fylkeskommunale innkjøp er at det blir 
stilt krav om at det ligg føre landsdekkande norsk tariffavtale.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Kollbotn sitt forslag fekk 28 røyster (R, SV, PP, 3 SP, 4 MDG, 13 A, 1 V) og fall. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget understrekar at Vestland fylkeskommune som ein stor, offentleg innkjøpar har eit 

særleg ansvar for å medverke til seriøse og ordna forhold i arbeidslivet. Fylkestinget ber difor 
fylkesrådmannen sikre at seriøsitetskrava som følgjer av lov- og avtaleverket og dei 
hovudmåla for innkjøp som er vedtekne for Vestland fylkeskommune, vert følgde.  



 
2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen rapportere årleg om eventuelle avvik som er avdekka og 

korleis desse er følgde opp. 
 
 

PS 114/20 Endring av namn i selskapsavtalen for Grieghallen IKS 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner endra selskapsavtale for Grieghallen IKS.  
 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget godkjenner endra selskapsavtale for Grieghallen IKS.  
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget godkjenner endra selskapsavtale for Grieghallen IKS.  
 
 

PS 115/20 Tenestepensjon frå 2021 - tildeling av kontrakt 
 
Forslag til innstilling  
 

1. Kontrakt på levering av tenestepensjon for tilsette og folkevalde i Vestland fylkeskommune 
og tilsette i  Bybanen AS vert tildelt Storebrand for åra 2021 og 2022 – med opsjon for 
Vestland fylkeskommune til forlenging for åra 2023 og 2024. 

2. Frigjort eigenkapitalinnskot i KLP vert sett av på eige fond til eventuell seinare bruk. 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet -  23.09.2020 
 
Møtet vart samrøystes vedteke lukka under handsaming av sak PS 4/20. 
Saka er unnateke offentleggjering etter kommunelova § 11-5 tredje ledd bokstav B. 
 
Morten Klementsen, FNB, sette fram slikt tilleggsforslag til innstillinga pkt 1: 
 

«Fylkestinget ber Fylkesrådmann komme tilbake med ein evaluering til Fylkestinget, før 
ein eventuell utløsning av opsjon.»  

 
Åsmund Berthelsen, SV, sette fram slikt alternativt forslag: 
 

«1. Kontrakt på levering av tenestepensjon for tilsette og folkevalde i Vestland 
fylkeskommune og tilsette i Bybanen AS vert tildelt KLP for åra 2021 og 2022 – med 
opsjon for Vestland fylkeskommune til forlenging for åra 2023 og 2024. 
 
2. Om Storebrand vert valt skal frigjort eigenkapitalinnskot i KLP settast på eige fond til 
eventuell seinare bruk.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 10 medlemer tilstades. 



Klementsen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Berthelsen sitt forslag fekk 6 røyster ( SV, YS, LO, AKAD og 2 røyster frå UNIO ) og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet mot fylkesrådmannen sitt forslag som fekk 4 røyster (  MDG, A, H og 
FNB ) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Kontrakt på levering av tenestepensjon for tilsette og folkevalde i Vestland fylkeskommune og 
tilsette i Bybanen AS vert tildelt KLP for åra 2021 og 2022 – med opsjon for Vestland 
fylkeskommune til forlenging for åra 2023 og 2024. 

 
Fylkestinget ber Fylkesrådmann komme tilbake med ein evaluering til Fylkestinget, før ein 
eventuell utløsning av opsjon. 
 
2. Om Storebrand vert valt skal frigjort eigenkapitalinnskot i KLP settast på eige fond til eventuell 
seinare bruk. 
 
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Jenny Følling (Sp) reiste spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Kommunal 
Landspensjonskasse Gjensidige Forsikring. Følling trådte frå då fylkestinget vurderte hennar 
habilitet. Fylkestinget vedtok samrøystes at Følling var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bokstav e nr. 2. Følling 
deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes å lukke møte, jf. kommunelova § 11-5  (3) bokstav b, jf. 
offentleglova § 23 (1).  
 
 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram slikt forslag:  
 

«Alternativ: 

1. Kontrakt på levering av tenestepensjon for tilsette og folkevalde i Vestland 
fylkeskommune og tilsette i Bybanen AS vert tildelt KLP for åra 2021 og 2022 - med 
opsjon for Vestland fylkeskommune til forlenging for åra 2023 og 2024. 
 

2. Om Storebrand vert valt skal frigjort eigenkapitalinnskot i KLP settast på eige fond til 
eventuell seinare bruk.» 

  



Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Berthelsen sitt forslag fekk 6 røyster (SV og R) og fall.  
Innstillinga vart vedteke mot 6 røyster (SV og R). 
 
Vedtak 
 
1. Kontrakt på levering av tenestepensjon for tilsette og folkevalde i Vestland fylkeskommune 
og tilsette i Bybanen AS vert tildelt Storebrand for åra 2021 og 2022 – med opsjon for Vestland 
fylkeskommune til forlenging for åra 2023 og 2024. 
 
2. Frigjort eigenkapitalinnskot i KLP vert sett av på eige fond til eventuell seinare bruk.  
 
3. Fylkestinget ber Fylkesrådmann komme tilbake med en evaluering til Fylkestinget, før en 
eventuell utløsning av opsjon.  
 
 

PS 116/20 Sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund (gnr. 26 gnr. 26, bnr, 21 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  

kr. 10 000 000,-. 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund (gnr. 26 gnr. 26, bnr, 21 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  

kr. 10 000 000,-. 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Kvam vgs, avd. Norheimsund (gnr. 26 gnr. 26, bnr, 21 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  

kr. 10 000 000,-. 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
 

PS 117/20 Sal av Rubbestadnes vgs 
 



Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Rubbestadnes vgs (gnr. 83 bnr. 100 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
 kr. 15 710 000,- 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Rubbestadnes vgs (gnr. 83 bnr. 100 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
kr. 15 710 000,- 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Rubbestadnes vgs (gnr. 83 bnr. 100 m.fl.) 
 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne bod lik eller høgare enn 85% av takst som er  
kr. 15 710 000,- 
 
3. Dersom høgaste bod er lågare enn 85% av takst, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet. 
 
 

PS 118/20 Askøy vgs - nybygg/rehabilitering 
 
Forslag til innstilling  
 
1.  Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei 
 samla kostnadsramme på 707 mill. kroner 
 
2.  Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske 
 vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset 
 tilsvarande vedtak i Askøy kommune. 
 
 
Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 
 
Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
  
Innstilling til fylkesutvalet  
 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei  
samla kostnadsramme på 707 mill. kroner  
  
2. Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske  



vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset  
tilsvarande vedtak i Askøy kommune.  
 
 
Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1.  Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei 
 samla kostnadsramme på 707 mill. kroner 
 
2.  Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske 
 vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset 
 tilsvarande vedtak i Askøy kommune. 
 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Kurt Johnny Heggernæs (PP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ punkt 2: 
 
«Det er enighet og følgende 
Vestland fylkeskommune (VLFK) betaler en sum på 30 mill kr som dekker alle VLFKs 
forpliktelser i forbindelse med områdeplanen herunder alle rekkefølgekrav. I tilfelle det 
skulle oppstå overskridelser i prosjektet, skal det gjennomføres forhandlinger mellom 
Askøy kommune og Vestland fylkeskommune om hvordan fordeling av overskridelsene 
skal dekkes inn av partene. Innbetaling skjer etter politisk vedtak av områdeplan innen det 
søkes om igangsetting for tiltaket.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Heggernæs sitt forslag fekk 7 røyster (PP og Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot ei røyst (PP). 
 
 
 
 
Vedtak 
 
1.  Vestland fylkeskommune godkjenner forprosjekt og byggjestart for Askøy vgs med ei 
 samla kostnadsramme på 707 mill. kroner 
 
2.  Vestland fylkeskommune godkjenner avtale med Askøy kommune om dei økonomiske 
 vilkåra som fylgjer av områdeplanen på 30 mill. kroner. Godkjenning av avtalen føreset 
 tilsvarande vedtak i Askøy kommune. 
 
 

PS 119/20 Oppnemning av ny varamedlem til Verdsarvrådet for verdsarvstaden 
Bryggen 
 
Forslag til innstilling 
 
For resten av valperioden 2019-2023 oppnemner Vestland fylkeskommune følgjande 
vararepresentant til Verdsarvrådet for verdsarvstaden Bryggen:  
 
Varamedlem:  
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

   



Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag:   
   

«Tillegg  
Knut Inge Andersen»   
   

Avrøysting   
Aafløy sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
   
Innstilling til fylkestinget  
For resten av valperioden 2019-2023 oppnemner Vestland fylkeskommune følgjande 
vararepresentant til Verdsarvrådet for verdsarvstaden Bryggen: Varamedlem: Knut Inge Andersen  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

For resten av valperioden 2019-2023 oppnemner Vestland fylkeskommune følgjande 
vararepresentant til Verdsarvrådet for verdsarvstaden Bryggen: Varamedlem: Knut Inge Andersen  
 
 

PS 120/20 Val av skjønnsmedlemmer for Vestland fylkeskommune for perioden 
2021-2024 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget gjer vedtak om val skjønnsmedlemmer for Vestland fylkeskommune for perioden 
2021-2024, som framlagt i notat til møte i valnemnda den 27.09.2020, RS-sak 20/45997-54. 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020   

Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget  
Fylkestinget gjer vedtak om val skjønnsmedlemmer for Vestland fylkeskommune for perioden 
2021-2024, som framlagt i notat til møte i valnemnda den 27.09.2020, RS-sak 20/45997-54.  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Fylkestinget gjer vedtak om val skjønnsmedlemmer for Vestland fylkeskommune for perioden 
2021-2024, som framlagt i notat til møte i valnemnda den 27.09.2020, RS-sak 20/45997-54.  
 
 

PS 121/20 Val av rådsmedlem til Stiftinga Musea i Sogn og Fjordane 
 
Forslag til innstilling 
 
Stiftinga Musea i Sogn og Fjordane – rådet:  
 
Medlem: 
Varamedlem:  



 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

   
Alexander Øren Heen (Sp) sette på vegne av Sp, A, H, MDG, SV, V, Krf fram slikt forslag:   
   

«Tillegg   
   
Medlem: Stian Oppedal Davies (A)  
Vara: June Indrevik (H)»  

   
Avrøysting   
Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget  
Stiftinga Musea i Sogn og Fjordane – rådet:   
Medlem: Stian Oppedal Davies (A)  
Varamedlem: June Indrevik (H)  
  
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Stiftinga Musea i Sogn og Fjordane – rådet:   
Medlem: Stian Oppedal Davies (A)  
Varamedlem: June Indrevik (H)  
 
 

PS 122/20 Val til styre i stiftinga Singerheimen valperioden 2019-2023 
 
Forslag til innstilling 
 
Val til styret i stiftinga Singerheimen: 
Medlem:  
Varamedlem.  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 
 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  28.09.2020 
 
Avrøysting 
 
 
Vedtak 
 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  29.09.2020 

  
Marthe Hammer (SV) sette på vegne av SV, A, FNB, Frp, H, MDG, Sp, V, Krf fram slikt forslag:   
  



“Alternativ  
  
Medlem: Per Kristian Storevik   
Varamedlem: Jon Olav Kvamme   
Medlem: Margunn Skarstein   
Varamedlem: Ingeborg Lysne Mcevoy   
Medlem: Jarle Sandven   
Varamedlem: Jakob Andre Sandal   
Medlem: Jostein Fredheim   
Varamedlem: Anne Margrethe Tonning   
Medlem: Ingebjørg Erikstad   
Varamedlem: Ingfrid Dårflot”  
  

Avrøysting  
  
Det var 14 representantar til stades.   
  
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
  
Innstilling til fylkestinget   
Val til styret i stiftinga Singerheimen:   
Medlem: Per Kristian Storevik  
Varamedlem: Jon Olav Kvamme  
Medlem: Margunn Skarstein  
Varamedlem: Ingeborg Lysne Mcevoy  
Medlem: Jarle Sandven  
Varamedlem: Jakob Andre Sandal  
Medlem: Jostein Fredheim  
Varamedlem: Anne Margrethe Tonning  
Medlem: Ingebjørg Erikstad  
Varamedlem: Ingfrid Dårflot  
  
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Val til styret i stiftinga Singerheimen:   
 
Medlem: Per Kristian Storevik  
Varamedlem: Jon Olav Kvamme  
Medlem: Margunn Skarstein  
Varamedlem: Ingeborg Lysne Mcevoy  
Medlem: Jarle Sandven  
Varamedlem: Jakob Andre Sandal  
Medlem: Jostein Fredheim  
Varamedlem: Anne Margrethe Tonning  
Medlem: Ingebjørg Erikstad  
Varamedlem: Ingfrid Dårflot  
 
 

PS 123/20 Kystpilegimsleia. Oppnemning av politiske representantar til 
styringsgrupper 
 
Forslag til innstilling/vedtak  
 
1. Vestland fylkeskommune oppnemner to representantar til styringsgrupper for dei regionale 
pilegrimssenter, ein for Selje/Stad og ein for Bergen:  
 



Namn (Selje/Stad):_______________ (medlem) 
Namn (Bergen):__________________(medlem) 
 
Namn (Selje/Stad):________________(vara) 
Namn (Bergen):___________________(vara) 
 
2. Oppnemninga gjeld i eitt år frå vedtaksdato. 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegne av Krf, V fram slikt forslag:   
   

«Alternativ  
   
Selje Styringsgruppe fast medlem: Gustav Johan Nydal (KrF)   
Bergen Styringsgruppe, varamedlem Åsta Årøen (V)»  
   

Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag:   
   

«Alternativ   
  
Val av varamedlem Selje  
Nana Maria Maack»  

   
Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag:   
   

«Alternativ    
   
Jørgen Andre Rødland»  

   
Avrøysting   
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Aafløy sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Syversen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget  
1. Vestland fylkeskommune oppnemner to representantar til styringsgrupper for dei regionale 
pilegrimssenter, ein for Selje/Stad og ein for Bergen:   
   
Namn (Selje/Stad): Gustav Johan Nydal (KrF) (medlem)   
Namn (Bergen): Jørgen Andre Rødland (medlem)   
Namn (Selje/Stad): Nana Maria Maack (vara)   
Namn (Bergen): Åsta Årøen (V) (vara)   
   
2. Oppnemninga gjeld i eitt år frå vedtaksdato.  
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune oppnemner to representantar til styringsgrupper for dei regionale 
pilegrimssenter, ein for Selje/Stad og ein for Bergen:   
   
Namn (Selje/Stad): Gustav Johan Nydal (KrF) (medlem)   
Namn (Bergen): Jørgen Andre Rødland (medlem)   
Namn (Selje/Stad): Nana Maria Maack (vara)   
Namn (Bergen): Åsta Årøen (V) (vara)   
   
2. Oppnemninga gjeld i eitt år frå vedtaksdato.  
 
  



 

PS 124/20 Suppleringsval til styret i Stiftinga Vestlandsforsking 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vel følgjande til styret i Stiftinga Vestlandsforsking:  
Medlem:  
Varamedlem:  
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

   
Alexander Øren Heen (Sp) og Silja Ekeland Bjørkly (H) stilte spørsmål om dei var inhabile fordi dei 
er styremedlem i Vestlandsforsking. Heen og Bjørkly gjekk frå under behandlinga av spørsmålet 
om dei var inhabile. Valnemnda vedtok samrøystes at Heen og Bjørkly var inhabile etter 
forvaltningslova § 6, 1. ledd bokstav e) punkt 1.   
   
Heen og Bjørkly gjekk frå under behandlinga av saka.   
   
Avrøysting  
   
Det var 13 representantar til stades.   
   
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget  
Fylkestinget vel følgjande til styret i Stiftinga Vestlandsforsking:   
Medlem: Tone Fløtten, Fafo  
Varamedlem: Iselin Marstrander, adm. dir. i Nordlandsforsking (Bodø)  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget  -  29.09.2020 
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er leiar i styret i Stiftinga 
Vestlandsforsking. Ekeland Bjørkly gjekk frå då fylkestinget vurderte hennar habilitet. Fylkestinget 
vedtok samrøystes at Ekeland Bjørkly var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bostav e nr. 1. Ekeland Bjørkly 
deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er nestleiar i styret i Stiftinga 
Vestlandsforsking. Øren Heen gjekk frå då fylkestinget vurderte hans habilitet. Fylkestinget vedtok 
samrøystes at Øren Heen var inhabil, jf. fvl. § 6 (1) bostav e nr. 1. Øren Heen deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 
 
Emil Gadolin (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er varamedlem i styret i Stiftinga 
Vestlandsforsking. Gadolin opplyste om at han hadde delteke i fleire styremøte i stiftinga. Øren 
Heen gjekk frå då fylkestinget vurderte hans habilitet. Fylkestinget vedtok samrøystes at Gadolin 
var inhabil, jf. fvl. § 6 (2). Gadolin deltok ikkje i saksbehandlinga. 
 
Avrøysting 
Det var 62 medlemer til stades. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Fylkestinget vel følgjande til styret i Stiftinga Vestlandsforsking:   
Medlem: Tone Fløtten, Fafo  
Varamedlem: Iselin Marstrander, adm. dir. i Nordlandsforsking (Bodø)  
 
 

PS 125/20 Val av medlem til yrkesopplæringsnemnda 
 
Forslag til innstilling 
 



1. Medlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: 
 
2. Varamedlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: 
 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 
  
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag:   

  «Alternativ  
   
Medlem Ann-Kristin Kristoffersen   
varamedlem Nina Cecilie Tennebekk»  

   
Avrøysting   
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget   
1. Medlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: Ann-Kristin Kristoffersen  
2. Varamedlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: Nina Cecilie Tennebekk  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Medlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: Ann-Kristin Kristoffersen  
2. Varamedlem til yrkesopplæringsnemnda frå NHO: Nina Cecilie Tennebekk  
 
 

PS 126/20 Val av varamedlem til hovudutval for samferdsel og mobilitet og 
klagenemnda 
 
Forslag til innstilling 
 

1. Som nytt varamedlem til hovudutval for samferdsel og mobilitet vert vald: ................... 
2. Som nytt varamedlem til klagenemnda vert vald: ............................ 

 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

   
Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag:   
   

«Alternativ    
   
1. Stein Ove Hansen    
2. Einar Hadler-Jacobsen»  

   
Avrøysting   
Aafløy sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget   
1. Som nytt varamedlem til hovudutval for samferdsel og mobilitet vert vald: Stein Ove Hansen    
2. Som nytt varamedlem til klagenemnda vert vald: Einar Hadler-Jacobsen  
 
 



Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Som nytt varamedlem til hovudutval for samferdsel og mobilitet vert vald: Stein Ove Hansen    
2. Som nytt varamedlem til klagenemnda vert vald: Einar Hadler-Jacobsen  
 
 

PS 127/20 Søknad om midlertidig fritak - Senea Sabanovic 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget innvilgar søknaden om midlertidig fritak. 
 
2. Som settemedlem i hovudutval for samferdsel og mobilitet vert vald: Sandra Tenud (A) 
 
3. Som nytt midlertidig varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: ........ 
 
4. Som nytt midlertidig varamedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: 
........... 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 
   

Arve Helle (A) sette fram slikt forslag:  
   

«Alternativ    
   
3. Som nytt midlertidig varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: 
Rita Ørnehaug   

 
4. Som nytt midlertidig varamedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert 
vald: Per Jarle Valvatne»  
   

Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Helle sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget   
1. Fylkestinget innvilgar søknaden om midlertidig fritak.   
2. Som settemedlem i hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Sandra Tenud (A)   
3. Som nytt midlertidig varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Rita 
Ørnehaug   
4. Som nytt midlertidig varamedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Per 
Jarle Valvatne  
  
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkestinget innvilgar søknaden om midlertidig fritak.   
 
2. Som settemedlem i hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Sandra Tenud (A)   
 



3. Som nytt midlertidig varamedlem til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Rita 
Ørnehaug   
 
4. Som nytt midlertidig varamedlem til fylkesutvalet, finansutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Per 
Jarle Valvatne  
 
 

PS 128/20 Søknad om midlertidig fritak - Tommy Mo Aarethun 
 
Forslag til innstilling 
 
1. Søknad om midlertidig fritak vert ikkje innvilga. 
 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 
   

Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget   
1. Søknad om midlertidig fritak vert ikkje innvilga.  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Søknad om midlertidig fritak vert ikkje innvilga.  
 
 

PS 129/20 Val av eigarrepresentantar til prosjektstyret - samanslåing av 
fagskulane i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 
 
Val til medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar i prosjektstyret for samanslåing av 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland, prosjektnamn Fagskulen i Vestland. 

 
Medlem (styreleiar):  
Varamedlem:  
Medlem (nestleiar): 
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 

Medlem:  
Varamedlem: 
 
 
Saksprotokoll i Valnemnda -  28.09.2020 
 
Avrøysting 
 
 
Vedtak 
 
 



 
Saksprotokoll i valnemnda -  29.09.2020 
  

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegne av H, FNB, Frp, Pp, R fram slikt forslag:   
  

“Alternativ    
  
1.Medlem: Sonja Øvre-Flo (H)(nestleiar)   
2.Medlem: Rosalind Fosse (FrP)   
3.Varamedlem: Lise-May Sæle (H)   
4.Varamedlem: Jan Rune Fossheim (FNB)”  
  

Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegne av A, MDG, Sp, SV, V, Krf fram slikt forslag:   
  

“Alternativ   
  
1.Leiar: Emil Gadolin, Ap   
2.Nestleiar: Sigurd Reksnes, Sp   
3.Vara: Marianne Sæhle SV  
4.Vara: Alexander Fosse Andersen Sp”  
  

Avrøysting  
Det var 14 representantar til stades.   
  
Bjørkly sitt forslag punkt 2, 3 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Bjørkly sitt forslag punkt 1 fekk 5 røyster (H, FNB, Frp, R) og fall.   
Heen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, FNB, Frp, 
R).   
Heen sitt forslag punkt 1, 3 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
  
Innstilling til fylkestinget   
Val til medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar i prosjektstyret for samanslåing av 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland, prosjektnamn Fagskulen i Vestland.   
  
Medlem (styreleiar): Emil Gadolin, Ap  
Varamedlem: Marianne Sæhle SV  
Medlem (nestleiar): Sigurd Reksnes, Sp  
Varamedlem: Alexander Fosse Andersen Sp  
Medlem: Rosalind Fosse (FrP)    
Varamedlem: Lise-May Sæle (H)  
Medlem: Sonja Øvre-Flo (H)  
Varamedlem: Jan Rune Fossheim (FNB)  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Val til medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar i prosjektstyret for samanslåing av 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland, prosjektnamn Fagskulen i Vestland.   
  
Medlem (styreleiar): Emil Gadolin, Ap  
Varamedlem: Marianne Sæhle SV  
Medlem (nestleiar): Sigurd Reksnes, Sp  
Varamedlem: Alexander Fosse Andersen Sp  
Medlem: Rosalind Fosse (FrP)    
Varamedlem: Lise-May Sæle (H)  
Medlem: Sonja Øvre-Flo (H)  
Varamedlem: Jan Rune Fossheim (FNB)  
 



 

PS 130/20 Val av midlertidig nestleiar i hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Saksprotokoll i valnemnda -  28.09.2020 

   
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag:  
   

«Tillegg  
   
1. Som setjemedlem i fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: 
Alfred Bjørlo (V)   
2. Som setjemedlem i hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Geir Kjell 
Andersland (V)   
3. Som setjemedlem i hovudutval for næring vert vald: Tom Hiis Bergh (V)»  
   

Geir Kjell Andersland (V) sette fram slikt forslag:   
   

«Tillegg   
   
Geir Kjell Andersland vert vald som midlertidig nestleiar i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering».  

  
Avrøysting   
Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Andersland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
   
Innstilling til fylkestinget  
1. Som setjemedlem i fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Alfred 
Bjørlo (V)   
2. Som setjemedlem i hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Geir Kjell Andersland 
(V)   
3. Som setjemedlem i hovudutval for næring vert vald: Tom Hiis Bergh (V)  
4. Geir Kjell Andersland vert vald som midlertidig nestleiar i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering.   
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Som setjemedlem i fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: Alfred 
Bjørlo (V)   
2. Som setjemedlem i hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Geir Kjell Andersland 
(V)   
3. Som setjemedlem i hovudutval for næring vert vald: Tom Hiis Bergh (V)  
4. Geir Kjell Andersland vert vald som midlertidig nestleiar i hovudutval for kultur, idrett og 
integrering.   
 
 

PS 131/20 Val av styremedlemer til Førde Internasjonale Folkemusikkfestival 
 
Forslag til innstilling  
 
1. Fylkestinget nemner opp ..................................som leiar til styret for Førdefestivalen 
 
2. Fylkestinget nemner opp ..................................som representant til styret for Førdefestivalen 
 
3. Fylkestinget nemner opp ..................................som representant til styret for Førdefestivalen 



 
Saksprotokoll i valnemnda -  29.09.2020 

  
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag:   
  

“Alternativ   
  
Fylkestinget gjev fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne styre i Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival.”  

  
Avrøysting   
  
Det var 14 representantar til stades.   
  
Heen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
  
Innstilling til fylkestinget   
Fylkestinget gjev fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne styre i Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival.  
 
 
Saksprotokoll i Fylkestinget -  29.09.2020 
 
Avrøysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

Fylkestinget gjev fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne styre i Førde Internasjonale 
Folkemusikkfestival.  
 
 

PS 132/20 Drosjetilbod i distrikta 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag til fråsegn: 
 

«Vestland fylkesting er i gang med å førebu seg på vedteken omlegging innanfor 
drosjenæringa, som skal tre i kraft frå 01.11.2020. Dette arbeidet avdekkar at ordninga 
med einerettar ser ut til å treffe dårleg, mest fordi pasientreiser ikkje går inn som ein del av 
ordninga.  
 
Drosjen er ein viktig del av kollektivsystemet, både opp mot fleksible ruter, skuleruter, TT-
køyring og helsetransport. Marknaden for konkurranse om drosjekøyring kan vere for liten 
dersom ikkje alle offentlege innkjøparar spelar på lag.  
 
Dette er m.a. synleggjort gjennom dei anboda Helse Bergen har hatt, og der fleire distrikts-
kommunar framleis står utan avtale. I samband med at ein ikkje har kome til semje om 
lågare pris frå drosjene, er Helse Bergen i offentlege dokument tydelege på at dei vil vente 
på innføring av nye løyvegrenser før dei går vidare i forhandlingane. Det sett tilbodet i fare 
for brukarane. Det vil kunne medføre at brukarane må forskottere utgifter til drosje, noko 
som vil vere krevjande for store pasientgrupper. Det ironiske er at pasienten har rett på å 
få dekka utgiftene, så det offentlege vil totalt sett ikkje spare pengar på ei slik ordning.  
 
Ordninga med einerettar, som frå regjeringa si side var meint å fange opp dei negative 
utslaga omlegginga av drosjenæringa kunne få i distrikta, ser så langt ikkje ut til å tene 
målet. Mest truleg fordi pasienttransporten ikkje inngår i einerettane. Det er derfor svært få 
kommunar og drosjeeigarar som ønskjer einerettane innført, både i Vestland fylke og i 
landet elles.  
 



Vestland Fylkesting ber regjeringa ved Samferdselsdepartementet, Helsedepartementet 
og Distriktsdepartementet følgje verknaden av innføringa nøye, og ta naudsynte grep som 
sikrar at ein heile tida har eit tilfredsstillande drosjetilbod, også for grupper med særskilde 
behov, heildøgns opningstider, og tilbod i helgene.  
 
Fylkestinget meiner ein særleg må sjå alle offentlege innkjøp, også pasienttransport, i 
samanheng og la dei vere ein del av einerettane.  
 
I fleire kommunar er det allereie vanskeleg å rekruttere nye drosjeeigarar. Det hastar 
derfor å finne fram til attraktive ordningar som sikrar tilbodet til folk. Ein må ikkje vente så 
lenge med inngrep at drosjene i mellomtida er lagt ned.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Brosvik sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (MDG og 1 SV). 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkesting er i gang med å førebu seg på vedteken omlegging innanfor drosjenæringa, 
som skal tre i kraft frå 01.11.2020. Dette arbeidet avdekkar at ordninga med einerettar ser ut til å 
treffe dårleg, mest fordi pasientreiser ikkje går inn som ein del av ordninga.  
 
Drosjen er ein viktig del av kollektivsystemet, både opp mot fleksible ruter, skuleruter, TT-køyring 
og helsetransport. Marknaden for konkurranse om drosjekøyring kan vere for liten dersom ikkje 
alle offentlege innkjøparar spelar på lag.  
 
Dette er m.a. synleggjort gjennom dei anboda Helse Bergen har hatt, og der fleire distrikts-
kommunar framleis står utan avtale. I samband med at ein ikkje har kome til semje om lågare pris 
frå drosjene, er Helse Bergen i offentlege dokument tydelege på at dei vil vente på innføring av nye 
løyvegrenser før dei går vidare i forhandlingane. Det sett tilbodet i fare for brukarane. Det vil kunne 
medføre at brukarane må forskottere utgifter til drosje, noko som vil vere krevjande for store 
pasientgrupper. Det ironiske er at pasienten har rett på å få dekka utgiftene, så det offentlege vil 
totalt sett ikkje spare pengar på ei slik ordning.  
 
Ordninga med einerettar, som frå regjeringa si side var meint å fange opp dei negative utslaga 
omlegginga av drosjenæringa kunne få i distrikta, ser så langt ikkje ut til å tene målet. Mest truleg 
fordi pasienttransporten ikkje inngår i einerettane. Det er derfor svært få kommunar og 
drosjeeigarar som ønskjer einerettane innført, både i Vestland fylke og i landet elles.  
 
Vestland Fylkesting ber regjeringa ved Samferdselsdepartementet, Helsedepartementet og 
Distriktsdepartementet følgje verknaden av innføringa nøye, og ta naudsynte grep som sikrar at ein 
heile tida har eit tilfredsstillande drosjetilbod, også for grupper med særskilde behov, heildøgns 
opningstider, og tilbod i helgene.  
 
Fylkestinget meiner ein særleg må sjå alle offentlege innkjøp, også pasienttransport, i samanheng 
og la dei vere ein del av einerettane.  
 
I fleire kommunar er det allereie vanskeleg å rekruttere nye drosjeeigarar. Det hastar derfor å finne 
fram til attraktive ordningar som sikrar tilbodet til folk. Ein må ikkje vente så lenge med inngrep at 
drosjene i mellomtida er lagt ned. 
 
 

PS 133/20 Vestland fylke erklærer fattigdomskrise for minstepensjonistane 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Torbjørn Vereide (A) sette på vegner av A, PP, MDG, Krf, SV, V og Sp fram slikt forslag til fråsegn: 
 

«Grep for sårbare grupper som lever under låginntektsgrensa 
 
I 2017 fekk einslege minstepensjonistar i gjennomsnitt knapt 180 000 kroner i året i 
alderspensjon, medan låginntektsgrensa låg på cirka 220 000 kroner. Samstundes ser vi 



at over 100 000 norske barn lever i familiar som ligger under låginntektsgrensa. 
Konsekvensen for begge grupper blir ein redusert tilgang på både sosiale og livsnaudsynte 
rettar i kvardagen.  
 
Sjølv om mykje av dette vert fatta utafor Vestland fylkeskommune sitt mynde, ser vi det 
likevel som eit viktig signal å peike på at dette er ein situasjon som er uhaldbar.  
 
Vestland fylkeskommune ber difor regjeringa om å sikre betre økonomiske vilkår for 
minstepensjonistar og born i familiar som lever under låginntektsgrensa ved høstens 
budsjettbehandling. Dette kan gjerast gjennom ein meir rettferdig skattepolitikk, auka 
minstepensjon og tilgang på fellesgodene i samfunnet.» 

 
Avrøysting 
Det var 64 medlemer til stades. 
Vereide sitt forslag vart vedteke mot 21 røyster (H, Frp, 1 FNB, 2 SP). 
 
Vedtak 
 
Grep for sårbare grupper som lever under låginntektsgrensa 
 
I 2017 fekk einslege minstepensjonistar i gjennomsnitt knapt 180 000 kroner i året i alderspensjon, 
medan låginntektsgrensa låg på cirka 220 000 kroner. Samstundes ser vi at over 100 000 norske 
barn lever i familiar som ligger under låginntektsgrensa. Konsekvensen for begge grupper blir ein 
redusert tilgang på både sosiale og livsnaudsynte rettar i kvardagen.  
 
Sjølv om mykje av dette vert fatta utafor Vestland fylkeskommune sitt mynde, ser vi det likevel som 
eit viktig signal å peike på at dette er ein situasjon som er uhaldbar.  
 
Vestland fylkeskommune ber difor regjeringa om å sikre betre økonomiske vilkår for 
minstepensjonistar og born i familiar som lever under låginntektsgrensa ved høstens 
budsjettbehandling. Dette kan gjerast gjennom ein meir rettferdig skattepolitikk, auka 
minstepensjon og tilgang på fellesgodene i samfunnet. 
 
 

PS 134/20 La oss gjere SSB-profetiane kraftig til skamme! 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkesting vil i oppfylgjinga av utviklingsplanen og andre styringsdokument for 
Vestland fylke leggje stor vekt på å utvikle målretta tiltak for å utvikle industrikommunane. 
Fylkestinget vil arbeide for gode rammevilkår for industri som er basert på fornybar energi 
og medverke til at SSB sine prognosar 2020-2050 ikkje blir ein realitet på dette området.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Forslaget vart vedteke mot 3 røyster (3 MDG). 
 
Vedtak 
 
Vestland fylkesting vil i oppfylgjinga av utviklingsplanen og andre styringsdokument for Vestland 
fylke leggje stor vekt på å utvikle målretta tiltak for å utvikle industrikommunane. Fylkestinget vil 
arbeide for gode rammevilkår for industri som er basert på fornybar energi og medverke til at SSB 
sine prognosar 2020-2050 ikkje blir ein realitet på dette området. 
 
 

PS 135/20 Velkommen til Vestland - heile året 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 



 
«Fylkestinget ber om at det vert sett i verk ein ny nettkampanje for ferie i Vestland, til alle 
årstider. Fylkestinget ber om at det vert utarbeidd eit samla tilbod av fylkeskommunale 
attraksjonar og aktivitetar som er tilgjengeleg for gjester, med opplysningar om 
opningstider og sesong.» 

 
Sigrid Brattabø Handegard (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert oversendt hovudutval for næring for vidare drøfting og oppfølging.» 
 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Handegard sitt forslag var samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
 
Saka vert oversendt hovudutval for næring for vidare drøfting og oppfølging. 
 

PS 136/20 Stans reklame i skulen! 
 
Saksprotokoll i fylkestinget -  29.09.2020 
 
Pauline Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Sak om regelverk for reklame på skulane skal leggjast fram for behandling i hovudutval 
for opplæring og kompetanse.» 

 
Avrøysting 
 
Det var 64 medlemer til stades. 
Tomren sitt forslag vart vedteke mot 8 røyster (Frp og 2 H). 
 
Vedtak 
 
Sak om regelverk for reklame på skulane skal leggjast fram for behandling i hovudutval for 
opplæring og kompetanse. 
 
 


